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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(O 10:13 h) 

Môžem poprosiť, aby sme si sadli každý na svoje miesto? 

Poprosím vás, aby sme si sadli na každý na svoje miesto. 

Ďakujem pekne.  

Vážené poslankyne, vážení poslanci, vážené dámy, vážení páni, 

prajem vám pekný deň a otváram II. zasadnutie Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja. 

Z dnešného zasadnutia sa ospravedlnili: pani poslankyňa Hanulíková a pán poslanec 

Kusý. 

Mám správu, že v tejto chvíli je nás štyridsaťjeden. Čiže nemáme žiadne ďalšie 

ospravedlnenia a konštatujem, že podľa prezenčnej listiny z celkového počtu štyridsaťštyri 

poslancov je prítomných, malo by byť prítomných štyridsaťdva. Takže poprosím, aby sme 

urobili prezentáciu. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Takže konštatujem, že podľa prezentácie je nás štyridsaťjeden. Dostávam správu, že 

pán poslanec Stano príde o malú chvíľu, takže naše zastupiteľstvo je spôsobilé rokovať 

a uznášať sa v zmysle zákona o samosprávnych krajoch. 

Poprosím, aby sme na úvod zvolili orgány, ktoré sme povinní na základe rokovacieho 

poriadku zvoliť. 

V zmysle čl. V bod 8 rokovacieho poriadku nášho zastupiteľstva zastupiteľstvo volí 

z poslancov troch overovateľov zápisnice. 

Z poslaneckých klubov som dostal návrhy na nasledovných poslancov: pani 

poslankyňu Schwartzovú, pána poslanca Pastora a pána poslanca Trstenského. 

Má niekto nejaký iný návrh? 

Keďže nemá, tak poprosím, aby sme sa prezentovali a hlasovali o tomto návrhu. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Prezentovalo sa tridsaťdeväť poslancov. 

Prosím, hlasujeme o návrhu na overovateľov zápisnice. Kto je za, kto je proti atď.? 

(Hlasovanie číslo 1.)  

Ďakujem veľmi pekne. Za bolo tridsaťosem poslancov, proti nebol nik, nezdržal sa 

nikto. (Pozn. zapisovateľky: Traja poslanci nehlasovali, prítomných štyridsaťjeden.) 
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Čiže konštatujem, že za overovateľov zápisnice z dnešného rokovania boli zvolení: 

pani Schwartzová, pán Pastor a pán Trstenský. 

Pre prípad nefunkčnosti elektronického hlasovacieho zariadenia za skrutátorov 

v zmysle rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK určujem dnešných overovateľov 

zápisnice.  

Prikročme, prosím, k voľbe návrhovej komisie. 

Z poslaneckých klubov som dostal návrhy na pani poslankyňu Plšekovú, pána 

poslanca Dostála a pána poslanca Macha. 

Keďže máme v zmysle rokovacieho poriadku troch členov návrhovej komisie...; ale 

musím sa spýtať, či je nejaký iný návrh. Nevidím žiaden iný návrh, takže poprosím, aby sme 

sa znova prezentovali. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Konštatujem, že sa prezentovalo štyridsať poslancov.  

A poprosím hlasujeme o návrhu na členov návrhovej komisie. 

(Hlasovanie číslo 2.)  

Ďakujem pekne. 

Takže za návrh hlasovalo štyridsať poslancov, proti nebol nik a nezdržal sa nik. 

Nehlasoval jeden poslanec.  

Konštatujem, že návrhová komisia bola zvolená v zložení: pani poslankyňa Plšeková, 

pán poslanec Dostál a pán poslanec Mach.  

Žiadam členov návrhovej komisie, aby zaujali miesta za pracovným stolom návrhovej 

komisie, a poprosím, aby si zobrali aj hlasovacie karty.  

 

V zmysle čl. V bod 8 rokovacieho poriadku Zastupiteľstva BSK zastupiteľstvo volí 

z poslancov piatich členov volebnej komisie. 

Na základe konzultácií s poslaneckými klubmi predkladám nasledovné návrhy na 

členov volebnej komisie: pán poslanec František Stano, pán poslanec Ladislav Gujber, pán 

poslanec Dušan Pekár, pán poslanec René Bílik a pán poslanec Peter Fitz. Uvedomujem si, že 

dnes nerobíme žiadnu voľbu, ale máme to napísané v rokovacom poriadku a musíme týchto 

ľudí jednoducho zvoliť.  

Pýtam sa, či máme nejaké iné návrhy? 

(V reakcii na hlas z pléna:)  
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Ja som pozeral rokovací poriadok tak, ako sme ho schválili. Skúsme byť teraz 

formálne precízni, a ja navrhujem jednu vec: keďže sme si aj povedali, že tam urobíme ešte 

nejaké vyčistenia v tom rokovacom poriadku nabudúce, dáme to tam ako úplne exaktne. 

Urobme to, je to naozaj formálna záležitosť, rozumiem tomu, ale spravme to. 

Pán Ftáčnik. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán predseda, mohli by ste zacitovať ten rokovací poriadok? Ja ho teraz hľadám, ale 

tam určite nie je napísané, že „zvolí“, tam je napísané, že „môže zvoliť“, aspoň verím, že ste 

to tak navrhli. My sme vás upozorňovali, že narýchlo prijatý rokovací poriadok môže urobiť 

viacej zmätkov ako úžitku. Určite netreba voliť volebnú komisiu, keď nebudeme voliť. Veď 

to vyzeráme potom, ako že nevieme, čo robíme. Podobne ako tie prezentácie, ten systém, 

ktorý tu máme, umožňuje, aby sme naraz robili prezentáciu aj hlasovanie. A je pravda, že 

výnimočne môže byť to, že niekto obštruuje, tak vtedy treba to urobiť na dva kroky. Ale 

proste my si môžeme zjednodušiť život tam, kde to zastupiteľstvo rešpektuje. Určite nikto 

z nás nepožaduje voľbu volebnej komisie.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Dobre. Ak je to tak, že teda nebude protestovať ani opozícia, predpokladám, že 

koalícia nemá problém, ak si vyložíme takto rokovací poriadok, tak môžeme tento bod 

preskočiť a môžeme ísť ďalej. 

Nevidím žiadne námietky, tak pokračujeme ďalej. 

Poprosím, prechádzame k bodu schválenie programu dnešného zasadnutia 

zastupiteľstva. 

V súlade so zákonom o samosprávnych krajoch a rokovacím poriadkom 

Bratislavského samosprávneho kraja bol všetkým poslancom zaslaný návrh programu 

rokovania s príslušnými materiálmi. 

Aj na základe konzultácie s poslaneckými klubmi by som ešte do dnešného programu 

rokovania rád zaradil materiály, ktoré ste obdržali pri prezentácii. Prvý je návrh na vstup 

Bratislavského samosprávneho kraja do projektu CYCLOMOST II, to znamená, realizácia 

premostenia rieky Morava, Devínska Nová Ves – Schlosshof. Tento bod navrhujem zaradiť 

ako bod 6 s tým, že ostatné body sa posúvajú v číselnom poradí. 
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Ako bod 11 navrhujem zaradiť materiál informácia o súčasnom stave v kauze pezinská 

skládka odpadov – nová jama a o možnostiach vstupu BSK do riešenia kauzy. 

Čiže poprosím vás, aby ste si takto upravili program. 

A zároveň aj po dohode s poslaneckými klubmi chcem stiahnuť bod 7 z dnešného 

rokovania, to je návrh na delegovanie poslancov do rád škôl, keďže sme tam našli 

pravdepodobne istú legislatívnu chybu. (Pozn. zapisovateľky: V pozvánke na zasadnutie pod 

číslom 6.) 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Nie, keď to prečíslujeme, bude to bod 7, teraz v pôvodnom programe je to bod 6. 

Opýtam sa, či má niekto ešte návrh na doplnenie programu. 

Pani poslankyňa Plšeková. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Vážení poslanci, vážený pán predseda, 

chcem vás požiadať o zaradenie jedného bodu do programu. V prípade, že ho 

schválite, bude vám rozdaný aj príslušný materiál, ktorý som si dovolila pripraviť. Ide o návrh 

prihlásenia sa Bratislavského samosprávneho kraja k akcii Zástava pre Tibet 10. marca. 

Ak teda sa uzhodneme na tom, že chceme zaradiť tento bod do programu (pred 

„rôzne“ by som ho navrhovala), tak v tom prípade by vám materiál bol aj rozdaný. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Podľa rokovacieho poriadku, pani poslankyňa, ale musí byť materiál rozdaný predtým 

ako budeme o ňom hlasovať, či ho zaradíme do bodu programu. Čiže ak to teda myslíme 

vážne, tak rozdajte, prosím, ten materiál, aby sme naozaj vychádzali z toho, čo je napísané 

v rokovacom poriadku, platí. 

(Pozn. zapisovateľky: Po krátkej chvíli – po rozdaní materiálu navrhovaného na 

zaradenie do programu:) 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Poprosím, to je v zásade dobrá otázka, lebo, myslím, že to treba zvýrazniť, lebo tie 

prvé dva, ktoré som ja zaradil, tam časový tlak evidentný je, aj sa to pri tých bodoch 

jednoducho povie, aj sme o tom hovorili na rokovaní poslaneckého klubu. Takže poprosím 

pani poslankyňu Plšekovú, aby sa k tomu vyjadrila. 
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MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Vážená pani poslankyňa, je tam istý časový tlak, lebo 10. marca je tá akcia. Je to 

celosvetová akcia. Ak to dnes teda schválime, tak by sme oficiálne boli k tomuto prihlásení. 

Včera to schválilo na svojom zasadnutí mesto Bratislava.  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou, aj keď sa to v tomto bode nie veľmi dá, ale, nech sa páči, pán 

Ondrejka. Chcem, aby sme si boli istí, keď schvaľujeme, aby sme tomu rozumeli.  

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem.  

Ja chcem teda len upozorniť, že naozaj rokovací poriadok hovorí, že predkladateľ je 

povinný najneskôr pred začatím rozdať tieto materiály. Keď sme schvaľovali rokovací 

poriadok, upozornil som, že mali sme si to rozdiskutovať. Ak chceme dodržiavať rokovací 

poriadok, tak nie je možné to zaradiť. Napriek tomu, že súhlasím s tým bodom, nebudem 

hlasovať za zaradenie tohto bodu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Máme nejaké iné návrhy na doplnenie bodu do programu? Pokiaľ nie, tak poprosím, 

aby sme sa prezentovali. 

(Prezentačné hlasovanie.) (Pozn. zapisovateľky: Prezentovalo sa tridsaťšesť 

poslancov.) 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Teraz budeme hlasovať o zaradení tých bodov, ktoré som ja navrhol. To je jeden 

návrh. A ďalší návrh je tento bod, zvlášť, a potom o programe ako o celku. Čiže takto budeme 

hlasovať. 

Poprosím, aby sme hlasovali o návrhoch na doplnenie programu – tých dvoch bodov, 

ktoré som navrhol. 

(Hlasovanie číslo 3.)  

Ďakujem pekne. 
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Takže za návrh, aby sme rozšírili program o bod CYCLOMOST II a aby sme pridali 

ďalší bod – informácia o súčasnom stave v kauze pezinská skládka, hlasovalo za štyridsať 

poslancov, zdržal sa jeden, nehlasoval jeden. (Prítomných štyridsaťdva.) 

Poprosím teraz, aby sme sa prezentovali a hlasovali o doplnení programu tak, ako ho 

navrhla pani poslankyňa Plšeková. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa štyridsaťjeden poslancov. 

Poprosím, aby sme hlasovali o tomto bode. 

(Hlasovanie číslo 4.)  

Ďakujem pekne.  

Takže konštatujem, že za doplnenie programu, ktorý navrhla pani poslankyňa 

Plšeková, bolo tridsaťdva poslancov, proti boli traja, zdržali sa šiesti, jeden nehlasoval. 

Konštatujem, že aj tento bod sme zaradili do programu. 

Poprosím, aby sme naozaj mali schválený program, aby sme o takto upravenom 

programe ako o celku hlasovali.  

Poprosím prezentáciu. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Prezentovalo sa štyridsaťdva poslancov. 

Poprosím vás, aby sme hlasovali o návrhu programu ako celku. 

(Hlasovanie číslo 5.)  

Ďakujem pekne. Za program hlasovalo tridsaťdeväť poslancov, proti nebol nik, zdržali 

sa traja. 

Čiže konštatujem, že upravený program sme schválili v zmysle zmien, ktoré sme si 

tiež schválili. 

 

Prejdeme k prvému bodu – kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja s termínom plnenia február 2010.  

Máte pred sebou, panie poslankyne, páni poslanci, kontrolu plnenia uznesení.  

Pán riaditeľ úradu, nech sa páči, prejdeme ku kontrole plnenia uznesení. Nech sa páči, 

môžete predkladať materiál. 
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Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážený pán predseda, páni podpredsedovia, vážené zastupiteľstvo, 

predkladám vám materiál kontrola plnenia uznesení Zastupiteľstva Bratislavského 

samosprávneho kraja s termínom plnenia február 2010. Predkladám materiál tak, ako je 

uvedený v písomnej podobe. 

Prosím, som pripravený odpovedať na vaše otázky.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu a pýtam sa, kto sa hlási do rozpravy.  

Ďakujem pekne. Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Pekár a po ňom pán poslanec 

Ondrejka. 

Pán poslanec Pekár, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán župan. 

Ja by som mal len jednu poznámku k tým predchádzajúcim uzneseniam a pripomienku 

k predkladateľom materiálov, ktoré nám budú predkladať v tomto volebnom období. Ja som si 

vo veľa uzneseniach všimol, že sú veľmi nejednoznačne formulované, nie sú tam termíny na 

splnenie uznesení. Takže ja zahlasujem za návrh uznesenia k tomuto bodu, ale upozorňujem 

hlavne spracovateľov a predkladateľov, aby nám dávali jednoznačné uznesenia, ktoré sú 

potom veľmi ľahko kontrolovateľné v plnení, či sú splnené alebo nesplnené. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Ondrejka. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 

Ja by som sa len chcel spýtať na uznesenie 69/2008. V plnení máme napísané, že 

uznesenie sa plní priebežne. Ide o založenie akciovej spoločnosti. Mňa by zaujímalo, čo to 

znamená priebežne, v akom štádiu je to založenie. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Poprosím pána riaditeľa, aby sa vyjadril k príspevkom. Nech sa páči, pán riaditeľ. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Najprv k pánovi poslancovi Ondrejkovi: My relevantnosť tohto plnenia 

vyhodnocujeme, či to má zmysel, do akej miery..., sú tu urobené nejaké štúdie, či to vieme 

a ako rýchlo to vieme zrealizovať. Založenie spoločnosti je jednoduchá záležitosť, ale či to 

bude mať opodstatnenie pre BSK. 

Pre pána poslanca Pekára: to je jasné, to budeme robiť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne za príspevky, aj pánu riaditeľovi.  

Poprosím návrhovú komisiu, aby predniesla návrh uznesenia, aby sme mohli o ňom 

hlasovať. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní materiálu  

A. berie na vedomie kontrolu splnených, dlhodobo plnených a nesplnených uznesení, ako 

je uvedené v materiáli;  

B. dopĺňa termíny kontroly plnenia prijatých uznesení s dlhodobým plnením, tak ako 

máte uvedené v materiáli.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Budeme hlasovať o návrhu, ktorý predniesla návrhová komisia.  

Prosím, prezentujte sa. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne.  

Prezentovalo sa štyridsaťjeden poslancov.  

Poprosím, aby sme hlasovali o návrhu, ako ho predniesla návrhová komisia.  

 



K bodu 1 – Kontrola  plnenia uznesení Zastupiteľstva BSK s termínom plnenia február 2010  
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(Hlasovanie číslo 6.)  

Ďakujem pekne. Za bolo štyridsať poslancov, proti nebol nik, nikto sa nezdržal, 

nehlasovali dvaja poslanci. (Prítomných štyridsaťdva.) 

Takže konštatujem, že uznesenie bolo prijaté.  

 

Pokračujeme bodom 2 – správa o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného 

kontrolóra za 2. polrok 2009. 

Vážené poslankyne, vážení poslanci,  

máte pred sebou správu o výsledkoch kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra 

za 2. polrok 2009. 

Pán hlavný kontrolór, nech sa páči, máte slovo ako predkladateľ. 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Ja rozumiem takémuto návrhu, ale ako predkladateľovi musím dať úvodné slovo, aby 

sme potom mohli otvoriť diskusiu. Je to férové, je to správne.  

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážený pán predseda, vážená pani podpredsedníčka, vážení páni podpredsedovia, vážené 

panie poslankyne, vážení páni poslanci, vážení hostia, 

želám vám príjemné predpoludnie. 

Materiál, ktorý máte pred sebou, prešiel komisiami a všetky pripomienky, ktoré sme 

na ich rokovaní dostali, sme do materiálu zapracovali, takže sme ich akceptovali. I keď správu 

z komisií poznáte, rád by som upozornil aspoň štatisticky na niektoré detaily. Z našich 

kontrol, ktoré sme vykonali v 2. polroku minulého roka, vyplýva, že porušenie finančnej 

disciplíny bolo najzávažnejším porušením. Zistili sme ho v šiestich prípadoch, pričom celková 

suma za všetky dosahuje 3194 eur. Najpočetnejšie porušenia, ktoré sme zistili pri našich 

kontrolách, sa týkali povinností pri vedení účtovníctva. To bolo až v päťdesiatich siedmich 

prípadoch. V šiestich prípadoch sme zistili nedodržanie zmluvných podmienok zakotvených 

v zmluvách medzi BSK a neziskovými organizáciami. V týchto prípadoch išlo najčastejšie 

o to, že neviedli finančné prostriedky z nášho rozpočtu na samostatných účtoch v peňažných 

ústavoch. Nerád tiež konštatujem, že pri kontrole plnenia opatrení prijatých na nápravu 

nedostatkov a odstránenie príčin ich vzniku sme zistili nesplnenie až v šiestich prípadoch.  

A ešte k jednej, notoricky sa opakujúcej chybe, ktorá vznikla na Úrade BSK. Stále sa 

stretávame s tým, že zriaďovacie listiny našich škôl neobsahujú výchovný jazyk a vyučovací 
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jazyk a vecné a majetkové vymedzenie majetku, ktorý škola spravuje. Často nachádzame už 

i v dodatkoch k týmto zriaďovacím listinám majetok, ktorý nie je rozčlenený na pozemky 

a stavby, čiže v jednej sume, hoci pozemky sa neodpisujú a stavby áno. 

Na dôvažok ešte upozorňujem na dve kontroly z tých, ktoré sme začali koncom 

minulého roka. V súčasnosti stále vykonávame kontrolu verejného obstarávania na Úrade 

BSK a sme v obchodnej spoločnosti Regionálne cesty Bratislava, akciová spoločnosť.  

A ešte celkom na záver jedna informácia, ktorá sa týka kontroly v Centre privátnych 

služieb Privilégium. V decembri minulého roka náš útvar podal na Generálnu prokuratúru 

v Bratislave oznámenie o skutočnostiach nasvedčujúcich spáchanie trestného činu. 

Toľko z mojej strany. 

Ak máte otázky, nech sa páči. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Teraz otváram rozpravu k tomuto bodu a pýtam sa, kto sa do nej hlási, otváram 

možnosť prihlásiť sa do rozpravy. Keďže nikoho nevidím prihláseného do diskusie, poprosím, 

aby... Pardon, pán Guttman. Takže pán poslanec Guttman. 

 

Ing. Peter Guttman, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo. 

Chcel by som sa spýtať ohľadne kontroly Slovak Lines. Konštatujete, že tam neboli 

zistené žiadne nedostatky. Mám informáciu, že máme aj súdny spor so Slovak Lines. Viete mi 

povedať niečo bližšie k tejto veci? 

A ešte by som sa chcel opýtať, ja som tu nový poslanec: máme možnosti nahliadnuť 

do protokolov z kontrol alebo ako budeme my oboznámení o protokoloch z jednotlivých 

kontrol? 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pokiaľ ide o kontrolu v Slovak Lines, áno, tá sa skončila záznamom, čo v našej reči 

znamená, že sme tam nenašli žiadne zistenia. Táto kontrola v podstate prebehla na základe 

nášho ročného plánu a ako som informoval na niektorých komisiách, tak náš kraj BSK má so 

Slovak Lines zmluvu o preddavkových platbách, ja by som vám to potom presne písomne 
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odcitoval, čísla, dátumy atď. Čiže my sme v podstate kontrolovali v rámci tejto zmluvy a tam 

sme nenašli žiadne porušenia a pochybenia. 

Pokiaľ ide o tie protokoly, skôr teda sú to záznamy alebo správy, tak záznamy 

a správy posielame riaditeľovi úradu a informujeme aj predsedu BSK. Takže tieto správy sú 

k dispozícii jednak na úrade, samozrejme, u nás na našom útvare, čiže kedykoľvek sú vám 

k dispozícii. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne pánu hlavnému kontrolórovi. 

Poprosím návrhovú komisiu o prednesenie návrhu uznesenia, tak, aby sme mohli 

potom o ňom hlasovať. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie správu o výsledkoch 

kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského samosprávneho kraja za 2. 

polrok 2009. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Poprosím, aby ste sa prezentovali. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Prezentovalo sa štyridsaťdva poslancov. 

Poprosím, aby sme hlasovali o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 7.)  

Ďakujem pekne. 

Takže konštatujem, že všetkých štyridsaťdva poslancov bolo za návrh, ktorý 

predniesla návrhová komisia, čiže návrh sme schválili. 

 

Prejdeme k bodu číslo 3 – správa o kontrole vybavovania sťažností a petícií na 

Úrade Bratislavského samosprávneho kraja za 2. polrok 2009. 

Máte pred sebou, panie poslankyne, páni poslanci, správu o kontrole vybavovania 

sťažností a petícií na Úrade BSK za 2. polrok. 

Pán hlavný kontrolór, nech sa páči, úvodné slovo. 
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Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené dámy, vážení páni, 

aj pri prezentácii tejto správy sa zameriam iba na niekoľko bodov, keďže v komisiách 

sa o správe diskutovalo. 

V 2. polroku 2009 sme na úrade zaevidovali 99 podaní fyzických a právnických osôb. 

Z tohto počtu bolo 36 sťažností, jedna petícia a 62 iných podaní. Ak tieto čísla porovnáme 

s prvým polrokom minulého roka, celkový počet podaní vzrástol o tri, no zaznamenali sme 

o jednu sťažnosť menej a o dve klesol aj počet petícií. Iných podaní bolo o šesť viac. Ako 

vidieť z tabuľky stanovísk, ktorá je priložená k tejto správe, na jej konci, neakceptovali sme 

dve pripomienky. Prvú, ktorá sa týkala metodického usmernenia k vybavovaniu sťažností, 

sme neakceptovali preto, že od 1. februára tohto roka platí nový zákon o sťažnostiach, je to 

číslo 9 z roku 2010, a preto útvar riaditeľa úradu do 31. júla tohto roka pripraví vnútorný 

predpis na vybavovanie sťažností. Druhú pripomienku, v ktorej išlo o periodicitu 

predkladania správy o kontrole vybavovania sťažností, sme neakceptovali preto, že niektoré 

komisie hlasovali opačne, čiže za jej predloženie, niektoré proti tomu, ale aj preto, že naša 

smernica číslo 17 z roku 2003 nám ukladá správu predkladať v ročnom intervale. Ostatné 

pripomienky sme akceptovali.  

Ak máte k tejto správe nejaké otázky, nech sa páči. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, môžete sa prihlásiť, panie 

poslankyne, páni poslanci. 

Ďakujem pekne. Keďže sa neprihlásil nik, poprosím návrhovú komisiu, aby predložila 

návrh uznesenia k tejto správe. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu: 

A. Berie na vedomie správu o kontrole vybavovania sťažností a petícií na Úrade BSK za 2. 

polrok 2009. 



K bodu 3 – Správa o kontrole vybavovania sťažností a petícií na Úrade BSK za 2. polrok 2009  
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B. Ukladá hlavnému kontrolórovi BSK 

predkladať Zastupiteľstvu BSK správu o kontrole vybavovania sťažností a petícií 

jedenkrát ročne. 

Termín: marec/apríl 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, vážené poslankyne, vážení poslanci, aby sme sa prezentovali, aby sme 

mohli hlasovať. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa štyridsaťjeden poslancov.  

Poprosím, hlasujeme o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 8.)  

Ďakujem pekne. 

Konštatujem, že za návrh uznesenia hlasovalo všetkých štyridsaťdva poslancov, takže 

návrh bol schválený. (Prítomných štyridsaťdva poslancov.) 

 

Prejdeme k bodu 5 – návrh na schválenie partnerskej dohody projektu Centrope 

Capacity... 

Pardon, ospravedlňujem sa. 

Návrh plánu kontrolnej činnosti útvaru hlavného kontrolóra Bratislavského 

samosprávneho kraja na rok 2010. 

Máte pred sebou, vážené panie poslankyne a páni poslanci, návrh plánu kontrolnej 

činnosti útvaru hlavného kontrolóra na rok 2010. 

Plán hlavný kontrolór, nech sa páči, máte úvodné slovo. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Vážené dámy, vážení páni, 

podobne ako predchádzajúce materiály, aj tento prešiel širokou diskusiou v komisiách, 

vďaka ktorej sa pôvodný materiál čiastočne zmenil. Akceptovali sme a zapracovali do plánu 

všetky pripomienky. Tento plán teraz obsahuje dovedna štyridsaťjeden kontrol. Ich 
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definitívne členenie nájdete v bode A návrhu uznesenia. Pripomínam, že do plánu pribudli 

kontroly v dvoch obchodných spoločnostiach a súčasne sme rozšírili ročnú kontrolu plnenia 

uznesení Zastupiteľstva BSK o kontrolu súladu prijímania uznesení s právnymi predpismi. 

A teraz pripomínam, že zamestnanci nášho útvaru okrem výkonu kontrol pripravujú aj 

podklady do správ pre Zastupiteľstvo BSK, podklady do priebežných informácií na rokovanie 

finančnej komisie, pripravujú stanoviská a ďalšie materiály. Dokonca robíme, ako som dnes 

spomínal u pána predsedu, aj stanoviská k úverom.  

Ak máte k tejto správe nejaké otázky, som vám k dispozícii.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu, čiže k tejto správe samotnej. Poprosím panie 

poslankyne, pánov poslancov, kto má záujem prihlásiť sa do diskusie? 

Do diskusie sa prihlásil pán poslanec Guttman a pani poslankyňa Plšeková. 

Pán poslanec Guttman, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Peter Guttman, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne za slovo. 

Neviem, či je tento návrh v súlade so zákonom, keďže zákon v § 19 v bode B hovorí: 

hlavný kontrolór predkladá zastupiteľstvu raz za šesť mesiacov návrh plánu kontrolnej 

činnosti. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Nech sa páči, pani poslankyňa Plšeková. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo. 

Chcem sa spýtať pána hlavného kontrolóra: v tom bode A – schvaľuje je napísané: 

„Jedna kontrola vykonaná v oblasti dopravy v organizácii Slovak Lines.“. Je to plán 

kontrolnej činnosti na rok 2010 a vo mne to vzbudzuje skôr dojem, že ide už o vykonanú 

kontrolu. Preto by som sa chcela spýtať, či nie je dobré vypustiť to slovíčko „vykonaná“. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán hlavný kontrolór, máte slovo. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

V prvom rade, ak môžem reagovať na pána poslanca Guttmana: Táto periodicita – 

predkladať plán kontrolnej činnosti raz za rok vznikla ešte v minulom volebnom období, 

prešla uzneseniami, takže ja som v podstate takto zdedil, musím povedať, po predchodcovi 

túto periodicitu. Samozrejme, je na vás, ak chcete, aby sme ju menili, tak v tom nevidím 

nijaký problém. Ale je to v podstate, táto periodicita, zabehnutá ešte z minulých období. 

K otázke, ktorá sa týkala kontroly v Slovak Lines, áno, samozrejme, stala sa chyba, 

vôbec by to tam nemalo byť, to slovíčko. Ospravedlňujem sa. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Mám tomu rozumieť tak, že si autoremedúrou osvojujete návrh, aby to tam... 

(Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: Áno.) 

Takže poprosím návrhovú komisiu, aby si tento návrh zaznačila tak, aby sme mohli 

potom o ňom hlasovať. 

Pokiaľ nemáme žiadnych ďalších prihlásených do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu, aby nám predniesla uznesenie.  

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu 

A. Schvaľuje plán kontrolnej činnosti na rok 2010 v počte a štruktúre, ako máte uvedené 

v materiáli, s tou zmenou, ktorú si predkladateľ osvojil, teda vypustenie slova 

„vykonaná“. 

B. Splnomocňuje hlavného kontrolóra BSK 

určovať výkon kontroly v konkrétnych subjektoch podľa schváleného počtu, štruktúry 

a zmenu subjektov podľa potrieb riadenia a požiadaviek Zastupiteľstva BSK. 

  

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 
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Poprosím, vážené poslankyne, vážení poslanci, prezentujme sa, aby sme mohli 

hlasovať. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa štyridsať poslancov. 

Poprosím, hlasujeme o návrhu tak, ako ho predložila návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 9.)  

Ďakujem veľmi pekne. 

Za návrh návrhovej komisie hlasovalo všetkých štyridsaťdva poslancov, čiže 

konštatujem, že návrh bol schválený.  

Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, od budúceho razu môžeme urobiť ten 

úzus, že teda prezentujme sa počas hlasovania, ale naozaj, buďme zase aj takí korektní, že 

keď sme už začali, tak to, prosím, dokončime, a ak bude taká všeobecná zhoda, potom to 

urobme takto. 

Ďakujem pekne za nápad.  

 

Prejdeme k bodu 5 – návrh na schválenie partnerskej dohody projektu Centrope 

Capacity. 

Máte pred sebou, panie poslankyne, páni poslanci, návrh na schválenie tejto 

partnerskej dohody. Keďže tento návrh som ako predkladateľ – predseda BSK konzultoval 

v úzkej spolupráci s pánom podžupanom Nesrovnalom, poprosím ho, aby úvodné slovo 

predniesol on. 

Ďakujem pekne. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 

Dobrý deň! 

Kolegovia, kolegyne, máte pred sebou návrh, ktorý predkladá vlastne odbor 

teritoriálnej spolupráce, ohľadne programu CENTROPE. Je to existujúci program, ktorého 

BSK už je vlastne účastníkom. Tí z vás, ktorí tu sedia dlhšiu dobu, vedia, o čo ide. Je to 

program, ktorý existuje asi desať rokov. Podpísali ho vlastne všetky regióny, ktoré sú okolo 

nás, v podkladoch ich máte vymenované, je to vlastne dvanásť účastníkov. Jeho cieľom je 

rozvoj tohto územia prostredníctvom vypracovania projektov a hlavne ich realizácia  
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a čerpanie finančných prostriedkov z programu INTERREG. Ako som povedal, BSK už je 

účastníkom tohto programu, je veľmi aktívny, v roku 2007 organizoval dokonca konferenciu 

k tomuto, kde sa zaviazali vytvoriť inštitucionálny rámec, ktorý teraz budeme napĺňať.  

V minulom roku, resp. v roku 2008 BSK schválil uznesením svoj vstup do tohto 

projektu, takže teraz už vlastne hovoríme o určitej realizačnej fáze, o napĺňaní tohto 

uznesenia. A pretože zákon nám ukladá schvaľovať medzinárodné dohody zastupiteľstvom, 

tak preto vlastne je tu táto projektová dohoda. Jej cieľom je upraviť náš konkrétny vstup do 

tohto zoskupenia za účelom čerpania finančných prostriedkov. Náš cieľ alebo naša možnosť 

je vyčerpať 200.000 eur. Bude nás to stáť spolufinancovanie, ktoré je vlastne vo výške 

15.000, takže za 30.000 eur dostaneme 200.000 eur, čo, myslím, je pre kraj a jeho obyvateľov 

celkove výhodné.  

Ako som povedal, vstup BSK bol schválený, všetky komisie materiál schválili, 

navrhujú, aby sme ho schválili. Peniaze sú v rozpočte zabezpečené.  

Takže ja vás prosím, aby ste za tento materiál hlasovali. Ak budú ďalšie otázky, je tu 

pani Stromšíková, myslím, a pán poslanec Stano, ktorí o tom vedia ešte ďalšie detaily. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Otváram rozpravu k tomuto bodu a poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, kto 

má záujem, aby sa prihlásil do rozpravy.  

Do rozpravy sa prihlásila pani poslankyňa Vášáryová, pani poslankyňa Zemanová 

a pán poslanec Ondrejka. 

Pani poslankyňa Vášáryová, nech sa páči, máte slovo. 

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Vítam každú regionálnu spoluprácu, pretože táto spolupráca bola dlho vlastne 

samotným Dolným Rakúskom brzdená. Len by som chcela upozorniť na jednu vec: aby sme 

boli včas informovaní o konkrétnych projektoch, ktoré budú vyplývať z našej účasti. Na tom 

sme sa zhodli, aj keď sme diskutovali medzi sebou poslanci SDKÚ – DS. Takýchto iniciatív 

vzniká, vznikalo medzi Rakúskom a Slovenskom veľmi veľa. Dôležité je, aby sme my 

zatlačili na to, aby tam boli konkrétne projekty, s konkrétnymi dopadmi na slovenské územie. 
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Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo. 

My sme na komisii o tomto bode dosť rozprávali. Je to vlastne projekt, ktorý nemá 

nejaké konkrétne výstupy v podobe nejakej realizácie, ktorú by mohli občania vnímať, ale 

chápeme to skôr ako taký podklad do budúcnosti možno pre ďalšie programovacie obdobie 

v nejakých prístupových fondoch z Európskej únie, keď je potrebné, aby takéto nejaké 

podklady boli pripravené, z toho dôvodu aj v komisii sme sa uzniesli, že treba v tom 

pokračovať. Ja chcem len doplniť, že nemáme doteraz schválený rozpočet. To znamená, tie 

peniaze nemáme schválené v rozpočte, a preto navrhujem doplniť toto uznesenie o časť: 

Ukladá riaditeľovi  úradu zapracovať výdavky na realizáciu projektu do bežného rozpočtu 

BSK na rok 2010.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Vidím, že s faktickou poznámkou sa prihlásil, nech sa páči, pán poslanec Stano. 

 

MUDr. František Stano, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 

Možno len na spresnenie pani poslankyni Zemanovej:  

Tento projekt už sa vlastne tretíkrát realizuje formou samostatného projektu partnerov. 

Je pravda, že doteraz prevládala viacej taká konferenčno-analytická časť a štúdie a podobné 

veci, ktoré naozaj ľudia nevnímali, a práve v tomto projekte sa nám za slovenskú stranu 

a potom postupne aj českú a maďarskú podarilo naozaj presadiť prvýkrát, že budú konkrétne 

výstupy. Slovensko má na starosti turizmus a kultúru ako tému, ktorú má koordinovať medzi 

všetkými, a zatiaľ sme v zhode, aj keď sa len projekty pripravujú, že budú konkrétne výstupy. 

Takže dúfam, že sa to zmení. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Ďalej sa do rozpravy prihlásil pán poslanec Ondrejka. Nech sa páči. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda. 

Vážené kolegyne, kolegovia, 

ja by som nadviazal na pani poslankyňu Vášáryovú, lebo ja si myslím, že je to práve 

o tom, že treba pripraviť konkrétne projekty a nie som si istý, či dostatočne rozumieme, o čo 

v tomto ide. Podľa môjho názoru je to platforma, ktorá z prostriedkov Európskej únie môže 

v budúcnosti získať finančné zdroje a prerozdeľovať ich v rámci nejakých fondov. Ja 

navrhujem alebo možno odporúčam pánovi predsedovi, aby sme nepodcenili túto otázku, aby 

sme tam delegovali ľudí alebo aby sme to sledovali hneď od začiatku, lebo teraz sa budú 

formovať aj isté vízie a isté smerovania, na základe ktorých potom budú už konkrétne výzvy, 

kde sa budú môcť dávať konkrétne projekty. Aby to neuletelo od kompetencií a problémov, 

ktoré musí riešiť náš samosprávny kraj, ba, naopak, aby sme si tam našli ďalší zdroj 

financovania. Tento samotný projekt, alebo toto, čo schvaľujeme, to sú len peniaze na 

vytvorenie tejto platformy. Rakúšania a tí ďalší vedia v tom chodiť, oni si vedia vytiahnuť aj 

z iných zdrojov peniaze, takže chyťme sa toho, že sú tam..., ale my si tam musíme obhájiť 

naše záujmy. 

Čiže každopádne som za to, ale pán Ing. Beniač je veľmi preťažený, nebude schopný 

to utiahnuť. Čiže bolo by možné dobré, keby niektorý z podpredsedov sa tomu venoval. Ale 

to je len môj názor k tomuto. 

Ďakujem pekne.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Samozrejme, bude to v gescii konkrétneho podpredsedu, a ten podpredseda sa práve 

prihlásil s faktickou poznámkou. Takže nech sa páči, pán Nesrovnal. 

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem. 
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Áno, ako hovoríte, je to presne platforma na to, aby sme my mali vôbec mandát 

získavania, aktívneho prístupu získavania tých finančných prostriedkov, ktoré sme doteraz 

nemali, a náš zástupca v tomto je tzv. Dom CENTROPE, to je právnické združenie osôb, teda 

zatiaľ tam je iba Trnava a Bratislava, a my práve na základe tohto môžeme do toho aktívne 

vstúpiť a zúčastňovať sa toho vyjednávania, proste predkladať návrhy, ktoré budú smerovať, 

tak ako hovoril poslanec, aktívne na podporu cykloturistiky, športu, resp. kultúrneho 

dedičstva. Proste naše aktívne výstupy. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Ešte registrujem prihlášku do diskusie pána poslanca Šramka. Nech sa páči. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja by som sa rád spýtal predkladateľa na veľmi jednoduchú tabuľku, ktorá je na 

strane 2 textu hore. Je tam príjem, výdavok, rozdiely, je tam výdavok mínus príjem; väčšinou 

to býva, pokiaľ býva výdavok väčší ako príjem, tak potom číslo býva označené ako mínus, 

a celkove, ako bolo na začiatku povedané, že máme nejaký malý vklad a očakávame veľký 

prínos, ja si z tejto tabuľky tento prínos neviem prečítať. Takže prosím malé vysvetlenie.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou ešte pán poslanec Stano. 

 

MUDr. František Stano, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Toto je, nazvime to, cash flow tabuľka, ktorá rozdeľuje v podstate výdavky z nášho 

rozpočtu v takomto poradí. Predpokladajú sa polročné príspevky, ale tie budú, samozrejme, 

podľa konkrétnych aktivít aj vyúčtovávané voči orgánu riadiacemu. V skutočnosti tie čísla 

znamenajú, že my asi 200.000 eur predfinancujeme a na základe toho, že je to z projektu 

bývalého INTERREG-u IIIB, čiže z Central Europe, dnes je tam 15-percentná spoluúčasť 

samosprávy, čiže 15 percent nám z toho nebude späť refundované zo strany ministerstva, ale 

to je tých 30 tisíc, o ktorých hovoril pán Nesrovnal. Čiže z tých 200 tisíc, ktoré 
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predfinancujeme, nám 170 tisíc bude refundovaných formou refundácie ministerstva výstavby 

a regionálneho rozvoja. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Ešte som registroval, síce po termíne, ale, pani poslankyňa Kimerlingová, nech sa 

páči, faktická poznámka. 

 

Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo. 

Ale ja by som chcela upozorniť na tú tabuľku a na text, ktorý sa nachádza pod 

tabuľkou, pretože v prehľade chýba rok 2013, keď vlastne príde refundácia vynaložených 

nákladov. To tiež mohlo byť súčasťou a potom by boli zrejmé náklady, ktoré na to bude mať 

BSK.  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím, aby návrhová 

komisia predložila návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Najprv budeme hlasovať o návrhu pani poslankyne Zemanovej na doplnenie uznesenia 

o bod B, ktorý by znel: Ukladá riaditeľovi úradu zapracovať výdavky na realizáciu projektu 

CENTROPE CAPACITY do bežného rozpočtu BSK na rok 2010. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Pán poslanec Frimmel, už sme ukončili rozpravu.  

(Pozn. zapisovateľky: Krátke vystúpenie p. Frimmela som nezaznamenala, keďže 

nehovoril do mikrofónu.)  
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Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Toto je... Môžem? 

  

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, povedzte. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Toto je návrh na doplnenie návrhu uznesenia. Potom budeme hlasovať o uznesení ako 

o celku. Ak ho neschválime, tak bude to súčasťou neschváleného návrhu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím, hlasujme o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia.  

(Hlasovanie číslo 10.)  

Ďakujem pekne. Za bolo tridsaťsedem poslancov, dvaja poslanci sa zdržali a traja 

poslanci nehlasovali. (Prítomných štyridsaťdva poslancov.)  

Čiže konštatujem, že návrh sme prijali. 

Poprosím, aby návrhová komisia predniesla ďalší návrh – o materiáli ako o celku. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Teraz budeme hlasovať o návrhu ako o celku. Uznesenie teda pozostáva z dvoch 

bodov: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu: 

A. schvaľuje Partnerskú dohodu projektu Centrope Capacity; 

B. (to, čo sme odhlasovali v predchádzajúcom hlasovaní:) ukladá riaditeľovi úradu 

zapracovať výdavky na realizáciu projektu Centrope Capacity do bežného rozpočtu 

BSK na rok 2010. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím najprv prezentáciu, panie poslankyne, páni poslanci. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa štyridsať poslancov. 

Poprosím, hlasujme o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 
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(Hlasovanie číslo 11.)  

Ďakujem veľmi pekne. Za návrh hlasovalo štyridsať poslancov, proti nebol nik, nik sa 

nezdržal a dvaja poslanci nehlasovali.  

Čiže konštatujem, že návrh sme schválili. 

 

Prechádzame k bodu (6) – návrh na vstup Bratislavského samosprávneho kraja do 

projektu do projektu „CYKLOMOST II. – realizácia pr emostenia rieky Morava, 

Devínska Nová Ves – Schlosshof“. 

Máte pred sebou, pani poslankyne, páni poslanci, návrh na vstup Bratislavského 

samosprávneho kraja do projektu „CYKLOMOST II. – realizácia premostenia rieky Morava. 

Veľmi pekne chcem poďakovať za to, že sme mohli tento návrh alebo tento materiál 

doplniť do programu, nakoľko veľmi dôležité rokovania už prebiehajú, aj na budúci týždeň 

nás čakajú. 

Poprosím pána podžupana Bertu, aby uviedol tento materiál, nakoľko ho do veľkej 

miery gestoroval. 

Ďakujem pekne. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne, pán predseda, za slovo. 

Vážení páni poslanci, panie poslankyne, 

dovoľte, aby som vás krátko informoval o tomto materiáli. V prvom rade by som sa 

chcel ospravedlniť, že tento materiál ide mimo komisií, ale, ako pán predseda povedal, je to 

materiál, ktorý je veľmi dôležitý a v krátkom čase nás čakajú rokovania, ktoré bez vášho 

súhlasu, ktorý dáte, keď sa vyjadríte hlasovaním k tomuto materiálu, bohužiaľ, tieto a ďalšie 

rokovania potom sú bezpredmetné. 

Tento materiál v podstate nadväzuje na to, čo ste už v minulom volebnom období 

schválili. Je to projekt Cyklomost, ktorý premosťuje v podstate breh z Devínskej Novej Vsi až 

na stranu rakúsku – na Schlosshof, s tým, že v tom čase sme sa prihlásili k tomuto projektu 

ako strategickí partneri, dnes chceme ísť ďalej, chceme byť riadnym partnerom tohto 

projektu, s tým, že vstupujeme do tohto projektu aj určitými financiami. Tieto financie, ako 

vidíte aj v samotnom uznesení, je potrebné garantovať v našom rozpočte; je to 2,94 mil. EUR.  
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Samozrejme, tieto peniaze, ktoré žiadame, aby sme teraz schválili, sú to peniaze, ktoré treba 

na predfinancovanie celého projektu. Očakáva sa, že tieto peniaze nám budú vrátené v rámci 

tejto cezhraničnej spolupráce s tým, že to, čo sa nám vráti z týchto peňazí, je asi okolo 1 

milióna korún(?). Nie je možné dnes, samozrejme, úplne presne povedať, aká výška financií 

sa nám vráti, vzhľadom na to, že budúci týždeň budú prebiehať ďalšie rokovania.  

Okrem toho vás chcem informovať, že do tohto projektu vstupuje aj hlavné mesto 

Bratislava, ktoré má tiež záujem vstúpiť do tohto projektu a včera, na včerajšom zasadnutí 

mestského zastupiteľstva bolo schválené uznesenie, ktoré žiada primátora, aby rokoval 

s Bratislavským samosprávnym krajom a dohodol podmienky o vstupe hlavného mesta do 

tohto projektu. 

Takže v podstate uznesenie, ktoré máte pred sebou, dáva tejto vyjednávacej skupine, 

ktorá pôjde budúci týždeň rokovať, v podstate mandát na to, aby mohla hovoriť o tom, že 

Bratislavský samosprávny kraj vstupuje do tohto projektu ako riadny partner, nie teda ako 

strategický partner, a že teda Bratislavský samosprávny kraj predpokladá vo svojom rozpočte, 

že tento projekt podporí aj finančne.  

Takže dovoľte, aby som vás touto cestou ešte raz požiadal o schválenie tohto projektu, 

aby sme mohli pokračovať ďalej. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Otváram rozpravu k tomuto bodu. Nech sa páči, vážené poslankyne, vážení poslanci, 

môžete sa prihlásiť do rozpravy. 

Pani poslankyňa Kimerlingová. Nie faktickú...  

(Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK: Nie.) 

Tak poprosím, vypnite pani poslankyňu Kimerlingovú. 

Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Ondrejka, pán poslanec Balla a pani poslankyňa 

Vášáryová. 

Nech sa páči, pán poslanec Ondrejka, máte slovo. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 
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Pán predseda, najskôr teda k tomuto materiálu: spolu s niektorými ďalšími dôležitými 

dostali sme ho tesne pred zasadnutím a je na škodu veci, že to neprejde cez komisie. Je na 

škodu veci, že napríklad takýto dôležitý materiál neprišiel po tom, ako sa dohodneme tuná 

alebo ako si zastupiteľstvo schváli isté priority, lebo by sme mali hovoriť o prioritách (teraz 

nehovorím za Malacky, ale hovorím za celé dolné Záhorie, čiže okres Malacky, čo je 

rozlohou 46 % celého kraja. Tak určite prioritnejší je most v Záhorskej Vsi, ktorý slúži na 

malý pohraničný styk a potrebovali by ho mnohí občania, ako tento cyklomost. Čiže z môjho 

pohľadu, ja podporujem aj túto aktivitu, ale vzhľadom na to, že prioritný pre nás je určite 

most v Záhorskej Vsi, a tak, ako chceme podporiť alebo teraz bude diskusia o pezinskej 

skládke, a pýtame sa tých ľudí, čo ich trápi, čo ich netrápi, možno by bolo dobré sa spýtať aj 

ľudí v okrese Malacky, čo ich trápi, čo ich netrápi. Čiže ja to nemôžem podporiť z tohto 

dôvodu, lebo ak odsúhlasíme také finančné krytie na cyklomost II, tak určite nezostanú 

peniaze na most v Záhorskej Vsi.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Poprosím s faktickou poznámkou pán poslanec Pekár. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán župan. 

Ja svojmu predrečníkovi odpoviem, že začali sme uznesením 41/2008 z 25. 6. 2008, 

nebol som v tom zastupiteľstve, ale začali sme. Predpokladám, že boli vynaložené nejaké 

finančné prostriedky, a bolo by nezodpovedné, keby sme prerušili toto pokračovanie, keďže 

cyklomost I bol v roku 2008 začatý a teraz pokračujeme už realizáciou, to, čo tu pani 

poslankyňa Vášáryová hovorila, aby sme mali aj hmatateľný výstup, a ten bude vlastne v tej 

realizácii mosta medzi Devínskou Novou Vsou a Schlosshofom. Čiže náš poslanecký klub 

tento materiál podporí. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Nasleduje v diskusii pán poslanec Balla. 
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Ing. Ladislav Balla, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Dámy a páni, ja by som chcel nadviazať tiež na to, čo tu povedal môj kolega Ondrejka. 

A dovoľte mi, aby som sa troška vrátil ešte aj do histórie. Myslím, že v roku 2000 prvý župan 

nášho samosprávneho kraja aj za prítomnosti vtedajšieho predsedu vlády ešte položil 

základný kameň v Záhorskej Vsi na výstavbu mosta, riadneho mosta, myslím pre 7-tonové 

vozidlá. Od tej doby občania teda oprávnene očakávali, že toto bude realizované, bohužiaľ, 

z rôznych príčin sa to ako nestalo, odďaľovalo sa to, čiže očakávania občanov neboli v tomto 

smere naplnené. A už aj ten základný kameň je možno aj zarastený, ktorý tam bol vtedy 

položený. Viem teda, ja som prvýkrát poslanec, tak viem, že v predchádzajúcom vedení bol 

týmto poverený pán Kuruc ako podpredseda na realizáciu tohto projektu, a on mal k tomu asi 

taký prístup, že nezúčastnil sa ani jedného rokovania s rakúskou stranou. Ja ako prednosta 

Obvodného úradu v Malackách som sa spojil vtedy s pánom Bajanom a doslovne som sa 

nanominoval do tej komisie pre výstavbu tohto mosta a na troch rokovaniach som sa zúčastnil 

a viem teda z mojich informácií, že rakúska strana je pripravená aj finančne, aj technicky, aj 

projekčne. Jednoducho Bratislavský samosprávny kraj za bývalého vedenia prejavil také 

nejaké stanovisko, že jednoducho to odďaľoval.  

Nechcem teraz hovoriť to, čo už povedal pán Ondrejka, že prínos a rozdiel medzi 

cyklomostom a riadnym mostom, myslím, že pre každého je to jasné. Preto ja tiež navrhujem 

to isté – stanoviť za prioritu riadny most, čo určite prinesie viacej pre celý kraj než nejaký 

cyklomost. A obávam sa, že keď k tomuto projektu pristúpime, tak už na riadny most nebudú 

žiadne peniaze a zase sa očakávania občanov z nášho okresu nenaplnia. Z tohto dôvodu 

nemôžem, samozrejme, tento projekt alebo tento vstup podporiť. 

Ďakujem za pozornosť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

S faktickou poznámkou pán poslanec Šebej, pán poslanec Stano a pán poslanec 

Šramko. 

Čiže pán poslanec Šebej, nech sa páči. 

 

PhDr. František Šebej, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda. 
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Ja, samozrejme, chápem naozaj potrebu toho druhého mosta, ale mne sa nezdá táto 

debata zmysluplná, lebo tieto projekty nie sú, by som povedal vo vzájomne sa vynulujúcej 

pozícii. Toto nie je, že schváľme namiesto toho ten most v Záhorskej Vsi a neschváľme toto. 

Takto tá otázka nestojí. Tak ja musím povedať, že túto tejto debate jednoducho nerozumiem. 

Toto je projekt, ktorý je potrebný a je úplne iný, a je rozbehnutý. A, samozrejme, že treba aj 

ten druhý projekt urobiť, a obidvoma rukami ho podporím. Ale toto predsa nie sú 

konkurenčné projekty. 

(V reakcii na hlas z pléna:) Áno, finančne... 

  

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pán poslanec Stano, nech sa páči. 

 

MUDr. František Stano, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ak dovolíte, ja to skúsim trošku zvecniť. Táto téma dvoch mostov sa ťahá naozaj dlhé 

roky. Vďaka práve po minulom roku sa zastupiteľstvo rozhodlo stanoviť už aj konkrétne 

termíny. Aj toto rešpektujeme v tomto návrhu, to znamená, boli tak stanovené termíny 

v dvoch memorandách, ktoré sa podpísali medzi Bratislavským samosprávnym krajom 

a Dolným Rakúskom. A ideme podľa tohto termínu naozaj už v poslednej chvíli. S tým, že  

toto váhanie posledného polroka nám skomplikovalo situáciu, lebo v rozpočtu INTERREG-u 

na opatrenie Doprava sa začali množiť projekty, niekoľkoročné utlmovanie tej jasnej 

deklarácie proste oslabilo to, že sa na obidva mosty rezervovali financie posledné roky. Ideme 

naozaj v poslednej chvíli a máme to predrokované tak, že by sme mali naozaj uspieť 

s maximálnou požiadavkou dočerpať tento fond, toto opatrenie Doprava, čo už nebude o tri 

mesiace možné, a ideme rokovať o výške minimálne 2 mil., maximálne 2,3 mil., ktoré sú ešte 

k dispozícii. Zatiaľ máme zo slovenskej strany po dnešnom rokovaní na ministerstve výstavby 

absolútne podporu všetkých, ktorí budú na tomto výbore budúci týždeň. Musíme teraz jasne 

ukázať voči rakúskym partnerom, že sme konečne pripravení reálne financovať tento projekt, 

ktorý je na našom ťažisku. Druhý most – Angern – Záhorská Ves – je ťažiskovo finančne na 

rakúskej strane, a toto chceme aj budúci týždeň, keď bude predseda BSK u pána Prölla 

v Dolnom Rakúsku, deklarovať jasne. My sme sa rozhodli toto financovať, a teraz sa začnú 

tie konkrétne kroky konať, aby sa rozbehla konkrétna príprava mosta Angern – Záhorská Ves, 

kde je rakúska strana hlavný financovateľ.  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, pán poslanec Šramko, faktická poznámka. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ja len krátku poznámku na to, že ako je potrebný aj takýto most. Som tiež 

presvedčený, že cestný most je potrebný; cyklomost slúži trocha za iným účelom, ale tu nie je 

to, že by niekto predradil cyklomost pred ten cestný most. Jednoducho termíny takto nabehli. 

A chcel by som ešte povedať (lebo veľa sa tu hovorí o tej finančnej čiastke, pretože som sa 

zúčastnil tiež týchto rokovaní), že deklarácia územného celku musí byť na plnú výšku, ale, 

samozrejme, pokiaľ sa podarí čerpať prostriedky, tak tá reálna časť, ktorá bude potom 

vynaložená z našich rozpočtových prostriedkov, bude nižšia, a, samozrejme, pokiaľ sa k tomu 

pridalo aj mesto Bratislava, tak takisto, ale niekto musí ručiť plnú výšku, a to sme teraz my.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Ešte pán podžupan Berta, nech sa páči. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne. 

Len veľmi krátko chcem reagovať na príspevky, ktoré tu už odzneli. Skutočne bolo by 

to nezodpovedné, keby sme dnes z tohto projektu vystúpili, pretože sme sa k nemu jasne 

prihlásili. Je to medzinárodný projekt, a preto upozorňujem, že chcem, aby sme boli 

dôveryhodný partner, preto je potrebné, aby sme deklarovali podporu tomuto projektu. Preto 

vás vyzývam opäť, aby ste si uvedomili to, že tým, že by sme neschválili tieto peniaze a že by 

sme nepodporili toto uznesenie, v podstate by sme povedali to, že z tohto projektu 

vystupujeme, a určite by nám to nepridalo na dôveryhodnosti ako partnera. Takže vás 

opätovne žiadam, aby ste podporili tento projekt. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pani poslankyňa Vášáryová, nech sa páči. 
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Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem veľmi pekne.  

Veľmi a s radosťou podporím tento projekt, pretože si uvedomme, a v materiáli je to 

uvedené, že voľakedy na rieke Morava a dnešnom slovenskom území bolo dvadsaťštyri 

mostov. Dnes to môžeme spočítať ani nie na prstoch jednej ruky, stačia nám tri prsty. 

A čo sa týka mosta v Záhorskej Vsi, prosím, uvedomte si, že to je ťažký 

vnútropolitický rakúsky problém. To možno bude trvať ešte dlho, kým sa dohodneme 

s rakúskou stranou. Osvetlím vám to jednoducho: Z mojich skúseností ako česko-slovenskej 

veľvyslankyne v rokoch 1990 – 1993: štyri mesiace po padnutí železnej opony urobila 

rakúska vláda a dolnorakúska vláda referendá v dedinách okolo rieky Moravy. Všetci 

obyvatelia vtedy hlasovali proti tomu, aby sa obnovil ktorýkoľvek z týchto mostov. Dodnes je 

to, prosím, veľký vnútropolitický problém Rakúska. Určite ten most bude stáť, ale kedy, 

o tom budú ešte dlhé rokovania. Čiže teraz, keď zastavíme tento projekt, s takou akousi 

rozkošnou úvahou, že najprv postavme ten, tak nebudeme mať žiaden v priebehu možno troch 

– štyroch rokov. Takže ja v každom prípade za tento konkrétny a Rakúšanmi už schválený 

projekt budem hlasovať. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pani poslankyňa. 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou sa prihlásil pán poslanec Ondrejka. Máte slovo. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem.  

Ja len potvrdím, že naozaj takýto postoj Rakúska bol, ale použil som minulý čas. Dnes 

je situácia naozaj iná. Rakúšania nás tlačia, a nie je to len dnes, je to za posledné štyri roky. 

Bohužiaľ, samosprávny kraj nevedel vytvoriť partnerstvo k takejto diskusii. Majú pripravené 

peniaze, chcú to spraviť, takže situácia sa zásadne zmenila. Áno, bolo dvadsaťšesť mostov, ja 

len teda doplním, že dnes Bratislavský kraj alebo teda okres Malacky nemá žiaden most cez 

rieku Moravu, a už tých dvadsaťšesť nepostavíme, toho sa nedožije nikto z nás. A preto si 

myslím, že treba si stanoviť priority, postupne budovať tie, ktoré budú plniť najlepší účel. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec.  

Ja len jednu malú poznámku k tomu poviem. O tom, ako to na rieke Morave vyzerá, 

samozrejme, všetci dobre vieme, aj tí, čo sme tam robili poriadne kampaň, a vieme, akým 

spôsobom to bolo aj za minulej župy aj za predminulej župy. To znamená, naozaj tieto veci sa 

jednoducho nestali, sľuboval tu mosty každý. To, prečo sme to zaradili dnes na rokovanie 

alebo prečo som poprosil a prečo aj ďakujem, že môžeme dnes o tomto rozprávať, je, že je tu 

konkrétna príležitosť, ktorá sa potom nebude ďalej opakovať. Nie je to otázka priorít, že 

postavíme cyklomost pre Bratislavčanov a nebudeme proste realizovať veci pre Záhorie. 

A keďže tomu naozaj pripisujeme aj patričnú vážnosť, tak, samozrejme, sa tomu konkrétni 

podžupani budú aj venovať. A takisto, keďže nasledujú ďalšie rokovania, čiže nestane sa tá 

vec, že celé štyri roky niekto nepôjde na rokovanie s druhou stranou, lebo už na budúci týždeň 

idem ja na rokovanie s druhou stranou, aj ďalší podžupani, takže môžeme sa k tomuto 

kedykoľvek vrátiť. A s tým môžete vlastne aj mňa dirigovať, konfrontovať, či niektorý 

uprednostňujeme – jeden na úkor druhého. Výsledok týchto ťahaníc, ktoré tu boli, lebo tu sa 

rôzne, všelijaké základné kamene klepali, sľubovali sa ľuďom v obciach všelijaké záležitosti, 

je, že naozaj dnes nestojí nič, a je to veľká hanba, keď niekto kvôli pár metrom, keď vidí do 

susednej obce, musí prejsť 60 – 80 kilometrov. Tak je to v Gajaroch, tak je to aj v Záhorskej 

Vsi, alebo keď je tam kompa, na ktorú môžeme byť všeličo, ale nie hrdí. To je jednoducho 

tak. Ale máme konkrétnu príležitosť a tú príležitosť dnes prerokúvame, aby sme sa do nej 

zapojili, tak to spravme, nestavajme to proti sebe, nerobme z toho nejakú politickú záležitosť. 

Pani poslankyňa Apalovičová, nech sa páči.  

 

Doc. Ing. Ružena Apalovičová, CSc., poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem veľmi pekne. 

Pán župan povedal veľmi veľa z toho, čo som chcela povedať. A ja som veľmi rada, že 

za to krátke obdobie, ktoré pôsobí vedenie župy vo svojich funkciách, to stihli pripraviť tak, 

aby sme to mali dnes na stole. 

Skutočne by bolo veľmi nezodpovedné, keby sme túto vec zamietli. Nebolo to v našej 

komisii, pretože sme to nestihli mať v komisii, ale som presvedčená, že komisia školstva, 

športu a mládeže by určite podporila tento projekt. A keď mám byť úprimná, tak ma trošku 

prekvapuje ten zamietavý tón niektorých príspevkov. Včera sme o tom diskutovali na 

mestskom zastupiteľstve a pokiaľ si dobre pamätám, tak boli len a len pozitívne príspevky.  
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Ja určite toto podporím a prosím všetkých takisto o podporu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne, pani poslankyňa. 

Nech sa páči, ďalšia prihlásená je pani poslankyňa Kimerlingová. Máte slovo. 

 

Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Vážené kolegyne, kolegovia, 

ja podporujem tento projekt cyklomostu, ale to neznamená, že nebudem za to, aby sme 

pokračovali vo výstavbe ďalších mostov cez rieku Moravu. A môžem sľúbiť svojim kolegom 

poslancom zo Záhoria, že toto vedenie Bratislavského samosprávneho kraja sa nebude 

macošsky správať k Záhoriu, ale budeme naozaj podporovať aktivity, ktoré Záhorie potrebuje. 

Keďže už je projektová dokumentácia spracovaná, ja verím, a budem vyzývať 

úradníkov aj pána župana, aby sa pokračovalo v príprave investičného procesu, pretože to 

naozaj nie je len schváliť peniaze. Tam treba všetku tú prípravu urobiť, aby nám teda projekt 

neskončil v šuplíku, aby sme nemali ďalší šuplíkový projekt.  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pani poslankyňa. 

Nech sa páči, nasleduje pani poslankyňa Zemanová. Pani poslankyňa, máte slovo. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 

Samozrejme, je zbytočné o tom hovoriť, či tento projekt je dobrý alebo zlý. Určite je 

dobrý a každý projekt, ktorý je spolufinancované s Európskou úniou, treba brať a pripojiť sa. 

Ja mám však len jeden problém, a to je ten, že stále nemáme schválený rozpočet, kde vlastne 

ideme prijať ďalší záväzok takmer 1 milión eur ako svoje vlastné spolufinancovanie, na ktoré 

musíme mať. Nevidím problém s tými prostriedkami na predfinancovanie, tam je možné si 

zobrať aj nejaký preklenovací úver, avšak s tým 1 miliónom eur v čase, keď nemáme 
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schválený rozpočet a keď máme možno nekryté záväzky vo výške takmer 21 mil. eur, ... kde 

na to zoberieme? 

Čiže ja by som navrhovala možno zvážiť, že... (v tomto materiáli sa píše, že do 12. 

apríla je potrebné na monitorovací výbor doplniť čo sa týka financovania), že teraz schváliť 

len tú politickú vôľu a znovu sa stretnúť minimálne v komisiách na prerokovanie, alebo aby 

nám predkladateľ dal návrh, kde ten 1 mil. eur zoberieme, keď dnes nemáme schválený 

rozpočet, dnes, keď vieme, že nie sú peniaze na normálnu existenciu. Takže v tomto smere 

musíme byť obozretní.   

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

S faktickými poznámkami sa prihlásili: pán poslanec Stano, pán poslanec Berta a pán 

poslanec Ondrejka. 

Nech sa páči, pán poslanec Stano, máte slovo. 

 

MUDr. František Stano, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem.  

Ako bolo povedané, pani poslankyňa, tento návrh je taký, aký je v tejto chvíli možný 

pre budúcotýždňové rokovania na monitorovacom výbore v Rakúsku, ale aj u pána Prölla 

v Dolnom Rakúsku. Ak nám vyjdú tie dohody, ktoré máme, a vzhľadom na krátkosť času aj 

mesto až v marci, ale ešte pred 12. 4. bude schopné schváliť v rozpočte svoju časť, tak ak 

vyjdú všetky tie dohody, ktoré máme, tak najideálnejší stav pre nás je, že to bude stáť možno 

okolo 300 – 350 tisíc eur. Čiže súhlasím s vami, ak budú v priebehu marca rokovania, 

môžeme tieto zosumarizovať a dať do komisií určite pred definitívnym podaním žiadosti. Ale 

teraz túto sumu potrebujeme takto schváliť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou, a ospravedlňujem sa, pán podžupan Berta. 

 

Ing. Martin Berta, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ďakujem pekne za slovo. 
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Skutočne bola to dobrá poznámka, ktorú tu povedala pani poslankyňa Zemanová, ale 

chcel by som vyvrátiť jej obavy. Ten jeden milión je skutočne veľmi pesimistický odhad. Čo 

sa týka reality, dnes ešte nevieme, s akou čiastkou do tohto projektu vstúpi mesto. 

Očakávame, že aj mesto do tohto projektu vstúpi aj finančnými prostriedkami. Ďalej treba 

povedať aj to, že gro tých financií bude treba až budúci rok, to znamená, že to je finančná 

čiastka, ktorá sa rozdelí na tohtoročný rozpočet a na budúcoročný rozpočet. Z pohľadu 

tohtoročného rozpočtu predpokladáme skôr tú nižšiu čiastku a budúci rok teda je hlavná záťaž 

na rozpočet a vtedy už by mali byť jasné aj čiastky, ktoré nám dá aj mesto, a takisto je 

v tomto projekte ešte aj Devínska Nová Ves. Čiže dnes je to viac-menej len určitý odhad, 

ktorý sa bude spresňovať, ale potrebujeme mandát pre rokovaciu skupinu, aby táto skupina 

mohla jasne deklarovať, že máme peniaze a že myslíme to s týmto projektom vážne. 

V čase, keď už budú známe tieto informácie, s akou čiastkou vstupuje mesto, 

Devínska Nová Ves, tak určite pripravíme materiál do komisií a budeme vás informovať 

a bude sa ďalej precizovať táto čiastka, ktorá momentálne je skutočne len odhadnutou 

čiastkou. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, s faktickou poznámkou pán poslanec Ondrejka, nech sa páči. 

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem.  

Pani poslankyňa, ja len na margo vášho diskusného príspevku: Projekt financovaný 

Európskou úniou sa stane z našej strany až vždy, keď budeme úspešní so žiadosťou. Dnes je 

stav taký, že my chceme vyhlásiť, že budeme..., slovenský podiel na tom moste je 3,2 mil. 

eur, či budeme úspešní so žiadosťou, to je ešte otvorené. Samozrejme, ak budeme, tak o to sa 

tento podiel zníži. 3,2 mil. eur sa mi zdá na jeden projekt veľmi veľa. Finančná situácia kraja 

nebola prezentovaná, ale vzhľadom na to, že robím dvanásť rokov v samospráve, tak ja viem, 

čo kríza spravila minulý rok a tento rok, a určite to nebude optimistické ani tuná. Ja mám 

obavu z tohto. A to, čo bolo prezentované, no, Bratislava, samozrejme, že s tým súhlasím, 

lebo to je riešenie pre Bratislavu. Poďte sa spýtať na zastupiteľstvo napríklad do Malaciek 

alebo do niektorej obce, či majú taký istý názor. Ale mne teraz nejde o to...,  ak vy dokážete 

povedať, že v prípade, že nezískame z eurofondov na kofinancovanie tohto projektu, alebo 
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Bratislava nám nepomôže, tak nerealizujme potom ten most, lebo 3,2 milióna eur spoluúčasť 

je dosť veľká. Ak povieme, že dobre, schváľme to, ak to beriete, že je to nutné, pán predseda, 

ja ochotne za to zahlasujem, ale nespravme si zbytočne dieru. V prípade, že tam naozaj 

nebudeme mať peniaze iné, tak potom to pozastavme alebo sa vráťme k tomu. Ja nemám 

problém to podporiť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Pán poslanec, presne o diere v rozpočte sa budeme baviť asi nabudúce, a verte mi, že 

ja som posledný, kto diery v rozpočte vyrábať bude. Je úplne zrejmé, že jednoducho, keď to 

kofinancovanie nebude, alebo keď tam niečo nebude sedieť, tak to robiť nebudeme, hej?. To 

znamená, ja som zodpovedný človek, ktorý tu nebude robiť nejaké dlžoby, a, samozrejme, 

k tomuto aj poslanecké kluby chcem viesť, ale chcem, aby sme ten mandát mali, aby naozaj 

sme tu nesedeli, nie o štyri roky, ale ani o dva roky s tým, že poklopali sme zasa nejaký 

základný kameň a že vďaka tomu, že proste si to delíme medzi Bratislavčanov a Záhorie, 

nakoniec nemá nikto nič, a chodí sa, tak ako som popísal, osemdesiat, možno ešte aj viac 

kilometrov, aby ste prešli k niekomu, komu cez malú rieku vidíte priamo do okien. Je to 

veľmi smutná skúsenosť a verte mi, že tú skúsenosť majú aj ľudia nielen tí, ktorí žijú na 

Záhorí, ale aj tí, ktorí tam proste prídu sa o to podeliť. Je to naozaj tak, že bola tam železná 

opona, dvadsať rokov po tom vlastne síce tam nie je železná opona, ale naozaj to tam vyzerá 

ako na nejakej, povedal by som ako bývalej vážnej vojenskej hranici. Žiadne mosty. A to je 

nielen vec, ktorá je vecná alebo teda faktická, ale aj symbolická, a to ma veľmi mrzí. 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou pán poslanec Pomichal. 

 

Ing. István Pomichal, PhD., poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Vážený pán predseda, vážení poslanci, 

náš klub SMK tento projekt chce podporiť s tým vedomím, že skutočne každý projekt 

má v sebe riziká. Poznáme to z histórie, ale bez tých rizík jednoducho nemôžeme fungovať, 

a za klub SMK tento projekt podporíme. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 
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S faktickou poznámkou pán poslanec Stano. 

 

MUDr. František Stano, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ja chcem naozaj upozorniť aj pána poslanca Ondrejku na text uznesenia – my v tejto 

chvíli schvaľujeme vstup do spoločného projektu. Nikto zatiaľ nedáva týmto uznesením 

rozhodnutie, že ten most sa ide stavať výlučne za naše prostriedky vo výške 3,2 mil. eur. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Ďalej do rozpravy bol prihlásený pán poslanec Snopko. Pán poslanec Snopko, nech sa 

páči, máte slovo.  

 

Mgr. Ladislav Snopko,  poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem. 

Pán predseda, ak som dobre rozumel, tak ten problém, ktorý pán starosta Malaciek 

nadhodil, je problém úplne iného charakteru, pretože síce my môžeme hovoriť, že Rakúšania 

na nás tlačia, aj na ten druhý most, ale vôbec nevieme, v akom oficiálnom stave sa ten tlak 

nachádza. Ale tu už máme zreteľné, jasné oficiálne stanovisko rakúskej strany, a preto si 

myslím, že sústreďme sa na tento projekt, ja budem hlasovať za tento projekt, a do budúcnosti 

možno by som poprosil iba pri takýchto projektoch, ktoré sme zdedili, urobiť čo najskôr ich 

súpis, aby sme vedeli z hľadiska prípravy nášho dlhoročného rozpočtu, čo si potom do 

budúcnosti môžeme dovoliť. Ale tento projekt pokladám za projekt, ktorý je vo fáze, kde 

treba pokračovať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. Ako ďalší je do rozpravy prihlásený pán poslanec 

Borguľa. Pán poslanec, nech sa páči, máte slovo. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, vážení kolegovia,  

myslím, že kolegovia z Malaciek asi nie sú pochopení, z dôvodu, že, myslím, že aj oni 

podporujú, my všetci podporujeme tento most, lenže máme obmedzené finančné prostriedky 
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a my by sme radi vedeli, že keď postavíme tento most, či bude možné postaviť nejaký ďalší. 

Respektíve my by sme radi vedeli, pán predseda, poznali vaše priority na toto volebné 

obdobie a vedeli, či máme alternatívne riešenia k použitiu týchto finančných prostriedkov. To 

je jedna vec. Lebo keď nám poviete, že postavíme tento most a že na žiadny ďalší nebudeme 

mať, tak chápem potom ich hlasovanie proti. Zase keď poviete, že postavíme tento most 

a budeme mať na ďalšie tri, a jeden z nich bude na Záhorí, tak určite oni tiež podporia tento 

zámer. Ale nie k tomu som chcel. 

Ja by som sa chcel vôbec opýtať, či my môžeme takéto uznesenie schváliť, lebo my 

sme v rozpočtovom provizóriu, a tu v časti B uznesenia sa píše: „Ukladá riaditeľovi Úradu 

Bratislavského samosprávneho kraja zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov 

v rozpočte Bratislavského samosprávneho kraja.“ V akom rozpočte? My rozpočet nemáme 

schválený. Nemal by byť najprv schválený rozpočet a potom môžeme ukladať riaditeľovi 

vyčleňovanie prostriedkov? 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, s faktickou poznámkou pán poslanec Pekár. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Ja pánovi Borguľovi odpoviem: Zákon hovorí, že v čase, keď nie je schválený 

rozpočet, tak samospráva postupuje podľa rozpočtového provizória, to je jedna dvanástina 

rozpočtu bežného roka, teda predchádzajúceho roka, takže to keby sme nemali schválený 

rozpočet, tak to neznamená, že nemôže obec zabezpečovať samosprávne funkcie, a v tomto 

prípade Bratislavský samosprávny kraj. Takže je to na tvorcoch rozpočtu, ktorí nám ho 

predložia, a my ho budeme pripomienkovať a pamätať si to, čo sme schválili, že tam má byť 

zapracované. Čiže naozaj treba v čo najkratšom čase pripraviť návrh rozpočtu. Pán riaditeľ 

úradu určite myslí na tie veci, ktoré sme schválili aj v predchádzajúcom uznesení, a treba, tak 

ako tu bolo spomínané, zmapovať tie projekty, ktoré nás ešte čakajú, aby boli zapracované do 

rozpočtu, ak na to máme. Takže toto je tá odpoveď. Môžeme hospodáriť, ale hospodárime 

v rozpočtovom provizóriu. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, s faktickou poznámkou pani poslankyňa Vášáryová. 

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ja by som len chcela pripomenúť, že v takomto stave, v akom je teraz BSK, je celá 

Slovenská republika. My nevieme, ako vyzerá verejný rozpočet tohto štátu, poriadne, nikdy 

sme nemali dovolené, aby sme diskutovali o tejto veci v Národnej rade. Čiže nie je to len 

problém BSK, je to problém celej Slovenskej republiky, a či bude mať BSK v budúcnosti 

prostriedky, to závisí od toho, ako vláda nastaví rastové kritériá, ako sa vyriešia tieto 

problémy. Potom budeme vedieť lepšie hospodáriť s prostriedkami, ktoré budeme mať. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou pani poslankyňa Zemanová, nech sa páči. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Myslím si, že bolo by dobré, keby si predkladateľ osvojil len jednu poznámku, že 

naozaj pán riaditeľ nemôže zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov v rozpočte, lebo to 

je výhradná kompetencia poslancov, ale môže zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov 

v návrhu rozpočtu. To znamená, môže taký návrh predložiť, ale musí byť schválený 

poslancami. Čiže to slovíčko „v návrhu rozpočtov“.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. Rozumiem tomuto návrhu. Poprosím vás, aby ste to písomne 

dali návrhovej komisii. Ja si tento návrh osvojujem. 

Poprosím, pán poslanec Ftáčnik, nech sa páči, faktická poznámka. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Chcem poďakovať pani poslankyni Zemanovej, že to uviedla na pravú mieru, asi tak 

sa to dá vyriešiť pre túto chvíľu. Pridám k tomu ešte to, že mali by sme si zvyknúť na to, že 

máme programový rozpočet, ak budeme čokoľvek vyčleňovať, mali by sme vždy povedať, 

z ktorého programu to je. Momentálne, keďže nie je schválený, tak sa to bude zapracovávať 
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zrejme do programu spolufinancovanie európskych projektov (nejaký taký program alebo 

podprogram budeme určite v rozpočte mať), ale aby sme aj na toto pamätali v budúcnosti, 

myslím, že návrh pani poslankyne Zemanovej to rieši. 

A pani poslankyni Vášáryovej chcem povedať, že štátny rozpočet je schválený na 

rozdiel od toho, že Bratislavský samosprávny kraj nemá schválený rozpočet. Takže toto je 

dramatický rozdiel medzi tým, o čom tu diskutujeme. Pani poslankyňa, prosím, keby ste to 

zaregistrovali. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán Ftáčnik. 

Však môžeme si niekedy v bode rôzne o rozpočtoch porozprávať. 

Nech sa páči, pán Borguľa. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ja len, aby som to teda správne pochopil: tým uznesením pôvodným v časti B, 

schválením toho pôvodného uznesenia, teda tak ako to bolo písané, mal úrad možnosť rovno 

použiť 1 milión eur, teraz, keď to zmeníme, tak ako to navrhuje pani poslankyňa, s čím teda 

súhlasím, tak to bude tak, že teda úradníci pripravia návrh rozpočtu, v tom rozpočte to bude 

vyjadrené a až schválením toho rozpočtu môžeme použiť tento jeden milión eur? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Jednoznačne takto a má to aj svoju logiku. A, samozrejme, to ani nebolo myslené 

takým spôsobom, že aby sme teraz používali 1 milión eur, proste aby toto bola de facto zmena 

rozpočtu. Ten návrh k tomuto vôbec neviedol, a to je, samozrejme, aj odpoveď teda na tú 

otázku, že ako to je, lebo vy ste sa presne pýtali, že či teda toto, keď budeme stavať, tak či 

niečo iné nebudeme stavať, ako keby sme niečo vymieňali, jeden most za druhý. Stále sme 

v takej situácii, že tie projekty jednoducho tu spali mnoho rokov. Tento môže postúpiť, nech 

postúpi. Ten veľký cestný projekt, to znamená v Záhorskej Vsi, to je projekt, do ktorého je 

zainteresovaná vláda aj všetci títo zúčastnení, a ja si myslím, že tam, až keď vynegociujeme 

nejaký pokrok, tak ho sem prinesme. Keby sme mali dva rovnocenne pripravené projekty tu 

na stole a mali by sme sa rozpočtovo o tom rozhodnúť, tak to rozhodnutie, každý tomu 

rozumie, keď hovoríme za jeden alebo za druhý. Ale dnes sme v stave, že máme tento jeden, 

a ten ďalší jednoducho je zasa v štádiu rozpracovania. A také tie šumy, ktoré hovorili, že 
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vlastne peniaze sú pripravené a všetko je vlastne prerokované, podľa mňa to nie je celkom 

pravda. A to naozaj súvisí aj s ostatnými subjektmi. Ale môžete si byť istí, že pokiaľ takéto 

projekty budú pripravené, aj financie budú pripravené, či z rakúskej strany alebo vlády, alebo 

nejakých ďalších partnerov, ktorí v tom môžu byť zúčastnení, tak my budeme prví, ktorí 

budeme informovať toto zastupiteľstvo, že sú ďalšie možnosti, aby tie mosty jednoducho 

stáli. Ale naozaj nemali by sme to vidieť konkurenčne, nemali by sme to vidieť ani ako teraz 

zmenu rozpočtu.  

Preto si osvojujem tento návrh a myslím si, že bude dôležité, aby sme v tom rokovaní 

pokračovali ďalej. A to je vlastne signál, prečo to je tu v zastupiteľstve, a preto vás aj o tú 

podporu žiadame a prosíme. 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 

Ja by som rád ešte doplnil niektoré informácie, nakoľko som bol v spojení so 

starostom z Devínskej Novej Vsi pánom Vladom Mrázom, ktorý bol ten, ktorý v podstate 

inicioval tieto rokovania s novým vedením na župe. Bolo dosť trápne počúvať niektoré 

informácie, ako predchádzajúce vedenie bolo pozvané do Rakúska, bol tam pán Pröll, mal 

prísť pán predseda, vicežupan, a po šiestich hodinách nakoniec to zabalili, lebo neprišli. 

Takže to je aj dôsledok toho, že prečo to asi dostávame takto bez prerokovania v komisiách, 

jednoducho nastal termín, že budúci týždeň sa má rakúska strana vyjadriť k niečomu, chýbajú 

deklarácie, uznesenia zo slovenskej strany, a nie je možné ináč. Ja by som bol vždy rád, keby 

sa ozaj materiály prerokovávali v širokom pléne a v rámci komisií, kde sa dá vysvetliť mnoho 

vecí. Jednoducho nastal stav, niečo horí, a teraz my čakáme, budeme hasiť, alebo necháme to 

dohorieť, a potom budeme stavať znova? Jednoducho pokiaľ nestihneme budúci týždeň, tak 

všetko sa posunie o nejaké štyri roky. Chcem len povedať, že o štyri roky bude zase nové 

zastupiteľstvo, takže bolo by oveľa horšie prepásť tento termín. A preto v každom prípade 

budem za, ale rád by som si ešte vypočul od pána predsedu určitú jeho deklaráciu, že pokiaľ 

sa nepodarí vyrokovať spolufinancovanie iné, tak tento projekt nepôjde, lebo naša snaha nie 

je, že postaviť to za každú cenu, ale som presvedčený, že my chceme ukázať to, že chceme 

chytiť ten termín, aby sme mali možnosť dosiahnuť spolufinancovanie iné. A, samozrejme, 
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chcem povedať, že tým, že som z Lamača, tak to je začiatok Záhoria, a ja som na záhoráckej 

strane, takže budem podporovať aj ďalšie projekty. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Čo sa týka prípravy podkladov a ich prerokovania v komisiách a v zastupiteľstve, ja 

som to hovoril už na začiatku a sme v tom zajedno. Naozaj časová tieseň nás k tomuto viedla. 

Tá deklarácia implicitne vyplýva z toho, čo som hovoril, a, samozrejme, nielen z toho, že  to 

hovorím, ale aj z toho, že to budete schvaľovať v rozpočte tu, v tomto zastupiteľstve. Čiže to 

nie je vec, ktorá sa presadí nejakým spôsobom nasilu. Ale ja by som v tomto nemal obavy, 

skorej by som sa sústredil v tejto fáze naozaj na tú diplomaciu. Nám sa nestane, že nás pán 

Pröll bude čakať, ani šesť hodín, dokonca môžem povedať, ani šesť minút na nás čakať 

nebude na budúci týždeň, budeme veľmi, veľmi presní. A jednoducho tie rokovania 

posunieme ďaleko, ďaleko viacej dopredu. 

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, tak rozpravu uzatváram. 

Poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia vrátane zmeny, 

ktorú som si osvojil, a povedala návrh tak, aby sme mohli hlasovať. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu: 

A. Schvaľuje –  

v bode A.1 vstup BSK ako partnera do projektu Cyclomost II – realizácia premostenia 

rieky Morava, Devínska Nová Ves – Schlosshof, v rámci programu cezhraničnej 

spolupráce Slovensko – Rakúsko 2007 – 2013; 

v bode A.2 spoluúčasť Bratislavského samosprávneho kraja na financovaní výstavby 

cyklomosta Devínska Nová Ves – Schlosshof v rokoch 2010 až 2011 z vlastných 

zdrojov maximálne do 1 mil. EUR. 

B. ukladá 

riaditeľovi Úradu BSK zabezpečiť vyčlenenie finančných prostriedkov v návrhu 

rozpočtu BSK na obdobie 2010 – 2011 na predfinancovanie projektu vo výške 2,94 

mil. EUR. 
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(Pozn. predsedu návrhovej komisie: Tam je zmena oproti tomu pôvodnému návrhu, 

namiesto slova „v rozpočte“ je tam „v návrhu rozpočtu“.  

C. odporúča  

predsedovi BSK rokovať s primátorom hlavného mesta Slovenskej republiky 

Bratislavy o spoluúčasti hlavného mesta pri realizácii investičného zámeru Cyclomost 

II, Devínska Nová Ves – Schlosshof. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, panie poslankyne, páni poslanci, prezentujme sa. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa tridsaťsedem poslancov.  

Poprosím hlasujeme o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia.  

(Hlasovanie číslo 12.)  

Ďakujem pekne. Za návrh hlasovalo tridsaťdeväť poslancov, proti bol jeden, zdržal sa 

jeden, jeden poslanec nehlasoval. (Prítomných štyridsaťdva poslancov.) 

Takže konštatujem, že návrh sme schválili. 

 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

registrujem niekoľko neoficiálnych žiadostí o krátku prestávku. Tak poprosím desať 

minút, desať minút, čo znamená, že stretneme sa tu o 12. h. 

Ďakujem pekne. 

 

(Prestávka od 11.48 do 12.05 h. Po nej:) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov a všetkých, ktorí sú v miestnosti, aby 

zaujali svoje miesta. 

(Po chvíľke:) Poprosím, zaujmite svoje miesta. 

Poprosím, zaujmite svoje miesta tak, aby sme mohli pokračovať. 

(Po chvíľke:) 
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Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

poprosím vás pekne, každý máme svoj program, ale treba sa venovať zastupiteľstvu. 

Máme tu ešte dôležité body, tak zaujmime miesta a ideme rokovať ďalej. 

 

Ako ďalší bod máme informáciu o vydaných cenových výmeroch BSK v roku 

2009.  

Poprosím pána hlavného kontrolóra, aby nám povedal úvodné slovo. 

 

Ing. Štefan Marušák, hlavný kontrolór Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Vážené dámy, vážení páni, 

táto informácia zachytáva iba jeden cenový výmer, ktorý vlani vydal Bratislavský 

samosprávny kraj. Ide o cenový výmer zverejnený vo Finančnom spravodajcovi ministerstva 

financií číslo 2 z roku 2009. Je to z 22. januára 2009. Týmto cenovým výmerom Bratislavský 

samosprávny kraj vydal rozhodnutie na určenie maximálnej ceny tovarov a služieb vrátane 

DPH na vnútroštátnu pravidelnú autobusovú dopravu osôb, ak vzdialenosť od východiskovej 

zastávky po konečnú zastávku nepresahuje 100 km.  

Toľko k tejto informácii. 

Ďakujem.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Konštatujem, že sa neprihlásila žiadna pani poslankyňa, žiaden pán poslanec do 

rozpravy, takže rozpravu uzatváram. A poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla 

návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu: 

A. berie na vedomie informáciu o cenových výmeroch vydaných BSK do 31. 10. 2009. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 
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Poprosím, aby sme sa prezentovali, aby sme mohli hlasovať. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa tridsaťšesť poslancov. 

Poprosím, hlasujeme o návrhu, ktorý predniesla návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 13.)  

Ďakujem pekne.  

Za návrh hlasovalo tridsaťosem poslancov, nik nebol proti, nik sa nezdržal. 

Nehlasovali dvaja poslanci. (Prítomných štyridsať poslancov.) 

Konštatujem, že návrh sme prijali. 

 

Ako ďalší bod programu je informácia o plnení úloh na úseku krízového riadenia 

v pôsobnosti Úradu BSK za rok 2009. 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou informáciu o plnení úloh na tomto úseku za rok 2009. Poprosil by 

som pána riaditeľa úradu, aby k tomu predniesol úvodné slovo. Nech sa páči, pán riaditeľ.  

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážený pán predseda, vážení páni poslanci, 

predkladám materiál informatívna správa o plnení úloh na úseku krízového riadenia 

v pôsobnosti Úradu BSK za rok 2009. 

BSK plnil úlohy v súlade so základným plánovacím dokumentom, hlavnými úlohami 

a harmonogramom činnosti oddelenia krízového riadenia Úradu BSK na rok 2009, ktorý bol 

schválený predsedom BSK 8. januára 2009. 

Hlavné úlohy a opatrenia vyplývajúce z predmetného dokumentu boli plnené na úseku 

civilnej ochrany, zabezpečovania krízového riadenia, hospodárskej mobilizácie, obrany štátu 

a utajovaných skutočností.  

Nech sa páči, materiál bol predložený do komisií, keď máte nejaké otázky, tak... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Keďže neregistrujem žiadnu pani poslankyňu, žiadneho pána poslanca do rozpravy 

k tomuto bodu, poprosím našu návrhovú komisiu, aby nám predniesla uznesenie.  
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Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo BSK po 

A. berie na vedomie  

informatívnu správu o plnení úloh na úseku krízového riadenia v pôsobnosti Úradu 

BSK za rok 2009.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím, vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, aby sme sa prezentovali 

a potom aby sme mohli hlasovať. 

Ďakujem pekne. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Prezentovalo sa tridsaťpäť poslancov. Sme uznášaniaschopní.  

Nech sa páči, poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby sme hlasovali. 

(Hlasovanie číslo 14.)  

Ďakujem pekne. Za uznesenie hlasovalo tridsaťdeväť poslancov, proti nebol nik, 

nezdržal sa nik. Nehlasovali dvaja poslanci. (Prítomných štyridsaťjeden poslancov.) 

Konštatujem, že uznesenie tak, ako ho predniesla návrhová komisia, bolo schválené. 

 

Prechádzame k bodu 10 – informácia o poskytnutých finančných príspevkoch 

v zmysle všeobecne záväzného nariadenia číslo 8/2005 za rok 2009. 

(Pozn. zapisovateľky: Materiál bol v pozvánke uvedený pod bodom 9.) 

Vážené panie poslankyne, vážení páni poslanci, 

máte pred sebou predmetný materiál. Máte tam, samozrejme, k nemu aj tabuľku. Mne 

ako novopríslušnému(?) županovi naozaj...(?) (Pozn. zapisovateľky: Nerozumela som jedno 

slovo.) viacej k tomu, aby som komentoval to, čo bolo v histórii, takže otváram rozpravu 

k tomuto bodu.  

Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Ondrejka, pani poslankyňa Apalovičová.  

Takže, pán poslanec Ondrejka, máte slovo. 
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RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem.  

Pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, 

ja teda len dve poznámky: jedna, že toto všetko sa deje v zmysle VZN číslo 8/2005 

v znení neskorších zmien, a v zmysle tohto nariadenia zastupiteľstvo má schváliť aj komisiu. 

Ja mám za to, že sme ju zatiaľ nezvolili alebo sú tam ľudia, ktorí už nie sú poslancami. Takže 

možno by bolo dobré do budúceho zasadnutia zastupiteľstva pripraviť návrh na nových 

členov, na odvolanie a doplnenie týchto členov, lebo do 25. februára by mali byť na úrade 

nejaké žiadosti a zrejme bude treba sa tým zaoberať. To je prvá poznámka. 

A druhá poznámka: zase to môžete brať ako, že som patriot, ale ja som rád napríklad 

keď pán Šramko alebo niekto iný povie, že sa tiež hlási a cíti byť Záhorákom alebo 

spoluzáhorákom. Na druhej strane podielové dane a príjmy, ktoré idú, idú aj zo Záhoria. Žiaľ, 

musím konštatovať, že výdavky nezodpovedajú ani týmto príjmom a dokonca aj napr. tieto 

dotácie nezodpovedajú plneniu rozpočtu. Týka sa to nielen tohto, týka sa to školstva, týka sa 

to mnohých ďalších oblastí. Čiže ja by som bol rád, keby sa v budúcnosti..., viem, že toto sa 

netýka nášho zastupiteľstva, ale do budúcna, keby sa zohľadňovala aj tá situácia, ktorá na 

Záhorí je. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec.  

Samozrejme, komisia vlastne existuje v pôvodnom zložení a my pripravujeme návrh 

tak, aby tu bolo nové zastúpenie, tomu rozumiem. A čo sa týka toho, že či tam je alebo nie 

je... (Pozn. zapisovateľky: Nerozumela som jedno slovo.) otázka Záhoria, ja si myslím, že to 

môžeme hodnotiť vtedy, keď už bude ako nové vedenie, nová komisia. Naozaj som nechcel, 

aby sme komentovali to, čo tu bolo predtým, a ak teda ste to mysleli ako kritiku vášho 

kandidáta na župana, ktorý bol neúspešný, tak teda beriem a rozumiem tomu. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Apalovičová. 

 

Doc. Ing. Ružena Apalovičová, CSc., poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne.  

Ja som chcela len také malé poznámky: Podrobne sme preštudovali tieto dotácie alebo 

tieto príspevky. V podstate je na nás, akú si zvolíme stratégiu alebo ako sa bude postupovať 

ďalej. Veľa z tých dotácií išlo na veľké projekty a potom sa na tie menšie projekty alebo teda 
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na menšie záležitosti dotácie neušli. Ja si myslím, že je dôležité ísť nie takým spôsobom, že 

povieme okres Záhorie a proste Bratislava I, ale treba sa zamerať na tie záležitosti, ktoré sú 

pre nás dôležité – sociálna oblasť, šport, školstvo, a preskúmať tak, aby sme skutočne tie 

peniaze dali tam, kde sú treba.  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pani poslankyňa. 

Pán poslanec Pekár, nech sa páči. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Ja tiež takú jemnú kritiku na text v dôvodovej správe, kde sa píše, zrejme 

spracovateľkou, že Bratislavský samosprávny kraj ušetril 19.190,07 eur. Neušetril, pretože ich 

mohol rozdeliť, a nerozdelil ich. Je otázka, či mal na to – rozdeliť, ale to slovo tam nepatrí, že 

ušetril, lebo keď už raz je tu schválený rozpočet, tak by mal byť aj naplnený. Takže dávať si 

pozor na vyjadrenia v materiáli, pretože môj pohľad je – nie ušetril, ale asi nemal z čoho 

rozdeľovať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Nech sa páči, pán poslanec Snopko. 

 

Mgr. Ladislav Snopko,  poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, 

ja sa chcem k materiálu vyjadriť... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(V reakcii na zvuk mobilného telefónu:)  

Už sme zistili, kto to bol? 
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Mgr. Ladislav Snopko,  poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Nebol som to ja. 

... skôr s pohľadom upretým do budúcnosti, sme na začiatku nášho volebného obdobia, 

myslím si, že... 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

(V reakcii na opätovné rušenie mobilným telefónom:)  

Páni technici, poprosím vás, aby ste, pokiaľ tam máte nejaký technický problém, ho 

vyriešili, keď nebude zastupiteľstvo, aby sme mohli pokračovať. 

Nech sa páči, pán poslanec. 

 

Mgr. Ladislav Snopko,  poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Teraz ma je počuť? 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Zapnite pána poslanca Snopka. 

 

Mgr. Ladislav Snopko,  poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Už je dobre. 

Chcem rozvinúť úvahu o tom... (Pozn. zapisovateľky: Opätovné rušenie mobilného 

telefónu.), ako by mali finančné príspevky vyzerať do budúcnosti a dávam návrh vedeniu, ale 

aj nám poslancom, k tomu vypracovať systém (Pozn. zapisovateľky: Opätovné rušenie 

mobilného telefónu.), dalo by sa povedať... (Pozn. zapisovateľky: Jedno slovo som 

nerozumela vzhľadom na rušenie mobilného telefónu.) charakteru, ktorý by v oblasti 

sociálnych vecí, školstva a kultúry a športu separátne a rozpoznateľne prispieval na 

strategicky príťažlivé a pre Bratislavský samosprávny kraj vyhovujúce a výhodné projekty, 

o ktoré by sa mohol uchádzať, tak ako o tieto finančné príspevky, ktokoľvek.  

Toľko na úvod. 

Pevne verím, že sa nám to podarí a trebárs Zochov župný fond pre kultúru raz bude 

financovať zaujímavé podujatia, podobne ako školský alebo ďalšie fondy, ktoré transparentne 

budú robiť dobré meno našej župe. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Poprosím, s faktickou poznámkou pán poslanec Ondrejka, nech sa páči.  

 

RNDr. Jozef Ondrejka, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem.  

Ja by som len teda chcel, pán predseda, na tú vašu faktickú poznámku odpovedať, že 

nekandidoval som pána Bajana, čiže nie je to môj kandidát, ale vecne, čo je podstatné, 

samozrejme, týka sa to minulého obdobia, a nielen on, ale aj komisia rozhodovala o použití 

finančných prostriedkov.  

A to, čo hovoril pán Snopko, ja s tým presne súhlasím, a možno by bolo dobré, sa 

pozrieť aj na to záväzné nariadenie, lebo v § 4 ods. 2 sa hovorí o účele využitia. Ja by som si 

dovolil pochybovať, že či ten účel bol naplnený a či tento účel je práve taký, ktorý by sme 

chceli podporovať. Možno by bolo dobré pripraviť nejaký nový návrh, ktorý by riešil tie 

problémy, ktoré chceme riešiť a podporovať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pán poslanec Ondrejka, toto je presne aj môj názor, že by sme sa mali jednak 

zamyslieť nad celým mechanizmom a pokiaľ to pôjde, samozrejme, aj pripraviť. Ale je to 

naozaj vecou, ktorú si chceme podrobnejšie preskúmať, a nedá sa to riešiť v tomto bode, keď 

sa hovorí o histórii. 

Pán poslanec Trstenský, nech sa páči, faktická poznámka. 

 

PaedDr. Milan Trstenský, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ja iba krátko: 

Pán starosta a poslanec, prerokovali sme to sčasti aj na školskej a finančnej komisii 

a určite do budúceho roku, do budúceho finančného obdobia sa budeme snažiť pripraviť nové 

VZN o týchto príspevkoch. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 
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Už neregistrujem žiadnu prihlášku do rozpravy. Takže poprosím našu návrhovú 

komisiu, aby predniesla návrh uznesenia. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Zastupiteľstvo BSK po prerokovaní materiálu berie na vedomie informáciu 

o poskytnutých finančných príspevkoch v zmysle všeobecne záväzného nariadenia BSK číslo 

8/2005 o poskytovaní dotácií k 31. decembru 2009. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím pánov poslancov, aby sme sa prezentovali, aby sme mohli hlasovať. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa tridsaťšesť poslancov. Sme uznášaniaschopní. 

Poprosím, pani poslankyne, páni poslanci, hlasujeme o návrhu, ktorý predniesla 

návrhová komisia.  

(Hlasovanie číslo 15.)  

Ďakujem pekne.  

Za návrh hlasovalo tridsaťdeväť poslancov, proti nebol nik, nezdržal sa nik. Jeden 

poslanec nehlasoval. (Prítomných štyridsať poslancov.) 

To znamená, návrh sme schválili. 

 

Prejdeme k ďalšiemu bodu – informácia o verejnom obstarávaní za rok 2009 

v podmienkach Bratislavského samosprávneho kraja. 

Vážené poslankyne, vážení poslanci, 

máte pred sebou materiál a tento materiál neobsahuje návrh uznesenia, čiže je 

informatívny.  

Ale nech sa páči, pán riaditeľ, máte slovo, môžete uviesť materiál.  

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Vážený pán predseda, pani poslankyne, páni poslanci, 

predkladám materiál – informácia o verejnom obstarávaní za rok 2009 v podmienkach 

BSK. 
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BSK obstarával v roku 2009 podlimitné a nadlimitné, podprahové zákazky, zákazky 

s nízkymi hodnotami. Dnes prebieha zhruba asi šestnásť kontrol..., prebieha šestnásť kontrol 

zo strany Úradu pre verejné obstarávanie na obstarávanie, ktoré BSK realizoval v roku 2009. 

Sú to skoro všetky obstarávania v oblasti stavebných prác, sú to obstarávania v oblasti 

eurofondov. Ako sami vidíte a ste si všimli, proste nehovoríme, že by všetky tieto 

obstarávania, ktoré tu boli zrealizované, neboli potrebné, len mnohé z nich neboli v súlade so 

schváleným rozpočtom. Napríklad taký bod 46 – plaváreň za 3,3 mil. eur bez DPH, čo aj dnes 

nám robí problémy pri tvorbe rozpočtu na rok 2010. 

Určite budete mať nejaké otázky, nech sa páči.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Otváram k tomuto bodu rozpravu. Pani poslankyne, páni poslanci, máte možnosť sa, 

samozrejme, prihlásiť. 

Nech sa páči, registrujem pána poslanca Ftáčnika, pani poslankyňu Zemanovú a pána 

poslanca Guttmana.  

Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik, máte slovo. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, vážené kolegyne a kolegovia, 

asi je užitočné, keď zastupiteľstvo dostáva pravidelnú informáciu o realizovaných 

obstarávaniach. Ja nechcem diskutovať priamo k materiálu, ale jednu užitočnú poznámku 

z hľadiska rozsahu toho obstarávania, ktorý máme. Je tam zhruba obstarané niečo na úrovni 

10 miliónov eur. V mestskej časti Petržalka v Bratislave, v ktorej pôsobím, máme veľmi 

dobrú skúsenosť s elektronickým obstarávaním, to znamená, prostredníctvom elektronických 

aukcií, kde je možné ušetriť 10 – 20 % z ceny. Bol to návrh našich poslancov, ktorý vlastne 

viedol k tomu, že sme začali a získali reálne skúsenosti. Myslím, že je to užitočný námet aj 

pre vlastne kraj v tomto volebnom období, pretože v krízovej situácii, v ktorej sa nachádza 

krajina, kraj, aj mesto a jeho mestské časti, veľmi dobre padne, ak sa nám podarí časť 

prostriedkov, ktoré sme si plánovali, ušetriť, a máme možnosť ich použiť na iné veci.  

Chcem len túto poznámku dať. Sme pripravení podeliť sa o skúsenosti, pokiaľ bude zo 

strany pána predsedu alebo pána riaditeľa úradu záujem, vieme vám urobiť nejakú ukážku, 

alebo, samozrejme, aj iné časti a obce, aby ste videli, ako reálne sa dá k tomu pristúpiť. 
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Jednoducho chcem upozorniť na túto našu skúsenosť, ktorá by mohla byť užitočná aj pre 

BSK. 

Ďakujem pekne, pán predseda. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

My, samozrejme, vzhľadom na to, že máme podobnú záležitosť vo volebnom 

programe, to pripravujeme. Chcem, aby sme túto debatu viedli aj počas tvorby rozpočtu, lebo 

tam ten návrh bude naozaj veľmi reštriktívny, ja som informoval aj predsedov poslaneckých 

klubov, že budem sa uchádzať o tú dôveru, aby sme šetrili, a tam každý návrh na šetrenie, 

samozrejme, má zmysel. Ale najzmysluplnejšie... (Pozn. zapisovateľky: Nerozumela som 

jedno slovo.) – tú debatu si urobme, a, samozrejme, takisto, keďže máme v každom z týchto 

zasadnutí zastupiteľstva aj bod rôzne a interpelácie, tak ak budú také požiadavky, že sa 

chceme o niektorých z týchto problémov baviť, tak ja si myslím, že tam ten priestor takisto 

máte aj vy ako poslanci. Pre mňa ako pre župana je veľmi dôležité, aby špeciálne v takom 

roku, keď je kríza, keď budeme musieť veľmi šetriť, sme rozumeli čo, prečo a začo. 

Pán poslanec Dostál, faktická poznámka. 

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ja by som len chcel podporiť to, čo tu teraz povedal pán poslanec Ftáčnik a vlastne 

pán predseda BSK Frešo, a tiež sa prihováram za čo najširšie uplatňovanie elektronických 

aukcií. Považujem to za metódu, ktorá je správna aj z hľadiska šetrenia a efektívneho 

vynakladania finančných prostriedkov, ktoré máme k dispozícii, ale je to metóda, ktorá je 

dobrá a správna aj z hľadiska transparentnosti a spôsobu nakladania s týmito prostriedkami. 

Čiže ja za seba hovorím, že som všetkými desiatimi za to, aby sme v čo najširšej miere 

uplatňovali elektronické aukcie. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne za slovo.  
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Ja by som sa chcela ešte opýtať na zopár vecí, lebo ja som si pozerala na internete 

elektronického vestníka, kde vlastne som našla ešte ďalšie informácie o tom, že boli buď 

zverejnené nejaké zmluvy alebo bolo uskutočnené či už len oznámenie o výsledku, to 

znamená, že nejaké obstarávanie muselo prebehnúť, a tu vo vašej správe som ich nenašla. 

Napríklad je to zmluva s Datalockom za 936 tisíc – poskytovanie služieb, servisu 

a systémovej podpory. Potom je tu šesť dodatkov na Grösslingovu na rekonštrukciu 

gymnázia, ktoré sú len spomenuté, že bol podpísaný dodatok, ale teda nevieme vôbec, či bolo 

nejaké finančné plnenie alebo aký dôvod. Takže toto by bolo dobré tiež doplniť. 

Ďalej bolo aj verejné obstarávanie na obstarávanie leteniek pre samosprávny kraj 

v sume 205 tisíc eur a potom ďalšia zmluva, ktorá bola tiež v júli podpísaná, to znamená, 

predpokladám, že prebehlo obstarávanie, IT podpora služieb pre komunikačný systém 

programu INTERACT.  

Takže tých obstarávaní, zdá sa, že bolo viacej, a táto správa ako keby nebola úplná. 

Takže by som poprosila, keby mohla byť dopracovaná, aby sme sa dozvedeli aj o obsahu tých 

niektorých informácií zverejnených na internete. A tu by som chcela mať aj istú pripomienku, 

ktorú teda chystám do bodu rôzne, že tieto veci si myslím, že by mali byť aj na internete 

samosprávneho kraja, kde veľmi postrádam úradnú tabuľu ako nejaký samostatný blog, kde 

by tieto veci mali byť zverejnené. Tak to len ako poznámku teraz bokom, že na tej úradnej 

tabuli by bolo veľmi fajn, keby tieto informácie boli. Ale tieto veci tuná mi chýbajú, ktoré 

som vymenovala. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Faktická poznámka, pani poslankyňa Apalovičová. 

 

Doc. Ing. Ružena Apalovičová, CSc., poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 

Ja by som len viac-menej doplnila pani poslankyňu Zemanovú v tom, že keď si 

pozrieme ten materiál – položky 38 až 42 nemajú uvedené, kde sa vlastne tie peniaze alebo 

kde sa to strojné zariadenie do kuchyne a odstránenie havárie, kde sa to vlastne robilo. Tak 

predpokladám, že azda niekde majú informácie o tom, aby sme skutočne vedeli, lebo to nie sú 

malé sumy, ktoré sa tam dávali. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím pána poslanca Nesrovnala, lebo sa už viackrát snažil s faktickou 

poznámkou, a poprosím aj technikov, aby sa prišli pozrieť, čo má za problém.  

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ja chcem iba krátku poznámku: Pán poslanec Ftáčnik, transparentnosť je naším 

najvlastnejším záujmom, a my podobné opatrenia, samozrejme, pripravujeme. Prosím 

o pochopenie, že to súvisí s prípravou rozpočtu a s mechanikou výstavby rozpočtu. A keďže 

sme teraz v rozpočtovom provizóriu, tak musíme robiť jeden krok za druhým, ale pôjdeme 

nielen do týchto vecí, ale aj ďalších vecí, ktoré umožnia kontrolu občanov nad naším 

hospodárením.  

A pani kolegyni chcem tiež povedať, že naša webová stránka je v zúfalom stave a tiež 

potrebuje proste prepracovať a na tom sa tiež veľmi pracuje. Takže aj to s tým súvisí. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Pán poslanec Guttman, nech sa páči. 

 

Ing. Peter Guttman, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne za slovo. 

Niečo už bolo povedané mojimi predrečníkmi, čo som chcel sám povedať. Priznám sa, 

že nie som spokojný s touto informáciou. Žiadam, aby bola dopracovaná. Jednoznačne by tu 

mal byť nejaký plán obstarávania, mala by tam byť informácia, ako sa ten plán obstarávania 

za rok 2009 naplnil, aká bola dosiahnutá úspora, všetky informácie mali byť, ako bolo 

povedané, samozrejme, na webe. Hľadal som na webe aj smernicu 35 a 36, tú som takisto 

nenašiel. Vyjadrujem veľkú nespokojnosť, samozrejme, už ste si toho vedomí, ako to kolega 

vicežupan aj skonštatoval, že už aj pracujete na náprave. Dovolím si vám poslať jeden podnet, 

čo všetko by taká stránka mala obsahovať ohľadne obsahu o informáciách verejného 

obstarávania tak, ako som to navrhol alebo žiadal, ako to prijalo zastupiteľstvo v Petržalke. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pani poslankyňa Schwartzová. 

 

Ing. Zuzana Schwartzová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem veľmi pekne za slovo. 

Páni poslanci, pani poslankyne, tiež vás poprosím o informáciu: v čísle 53 – reklamný 

bilbord – veľkoplošná tabuľa, neviem, čoho sa to týka. Poprosím o doplnenie tejto informácie 

a tiež poprosím oznámiť to v uzneseniach, alebo aspoň o doplnenie týchto informácií, uviesť 

to do uznesení. 

  

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem. 

Ja som chcel podobne reagovať ako moja predrečníčka a doplním teda požiadavku: 

rád by som teda vedel, že ktorá tvár bola na tom bilborde zverejnená do 31. 12. Ak to vieme 

zistiť. Je to veľmi zaujímavé, či to náhodou nebolo zneužitie, ale verím tomu, že nie. 

A veľmi rád by som povedal, že pokiaľ tu je vyčíslená nejaká hodnota o správe 

a o redizajne našej webovej stránky, ozaj či sa nedá v rámci nejakých reklamácií a podobne 

uplatniť niečo, lebo za tieto peniaze takýto výsledok ako poslanci sme si nepredstavovali. 

Viete, na začiatku roka človek má nejaké predstavy, no ale plnenie sa hodnotí na konci. 

Jednoducho nemôžeme za nespokojnosť splatiť plnú výšku. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Poprosím, pani poslankyňa Plšeková. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 
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Ja by som chcela poprosiť pána predsedu samosprávneho kraja a, samozrejme, aj pána 

riaditeľa úradu, aby možno nám pri vypracovaní rozpočtu, návrhu rozpočtu na tento rok 

pripravili aj návrh plánu verejného obstarávania na rok 2010, aby to nebol potom zoznam 

náhodných nejakých verejných obstarávaní, ale aby sme oficiálne mali aj plán verejného 

obstarávania na celý rok 2010. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Pomichal. 

 

Ing. István Pomichal, PhD., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Dobrý deň! 

Ja chcem reagovať na pána riaditeľa úradu, ktorý skutočne rozprával o bode 46; ja som 

poslanec za predošlé obdobie a neviem o tom, že by sme schvaľovali takúto investíciu 

nejakým uznesením a bola tá plaváreň zaradená do verejnej súťaže. To znamená, že keď 

niekto na úrade verejnú súťaž vyhlási, tak pre mňa by malo byť nejaké uznesenie, nejaké 

schválenie, že kto, ako a prečo robí verejnú súťaž, a potom záväzky pre nás, ktoré musíme 

splácať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Pani poslankyňa Zemanová, ešte môžete, nech sa páči. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Chcela by som tiež len doplniť túto otázku. V predchádzajúcom vstupe som sa to 

zabudla opýtať – na tú plaváreň, teda či bola podpísaná zmluva, resp. či je možné z nej 

odstúpiť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Ja by som chcel jednu veľmi krátku reakciu na to všetko, čo som tu počul.  
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To, čo pre mňa je veľmi smerodajné, je, že aby sme tie podmienky, ktoré budeme 

nastavovať, urobili pre budúce volebné obdobie, resp. pre to, v ktorom sa teraz nachádzame, 

hej?. Ja nemám veľkú chuť robiť nejaké obrovské vyšetrovanie, máme tu úrad kontroly, za tie 

minulé štyri roky. Veľmi zvažujeme, že urobíme u nás aj interný audit a na jednotlivé tieto 

prípady sa ale budeme musieť pozrieť, lebo zhodou okolností táto plaváreň podpísaná bola, 

a podľa našich informácií dokonca bola podpísaná po verejnej súťaži. Ale navrhujem také 

riešenie, že aby sme sa naozaj tou históriou zapodievali či na finančnej komisii alebo proste 

potom ako po jednotlivých prípadoch, tak ako to príde. Ale to, čo si myslím, že  je priorita pre 

toto zastupiteľstvo, je nastaviť normálny rozpočet pre toto volebné obdobie, resp. pre tento 

rok, aj tie pravidlá. Za tie už zodpovední jednoducho budeme. 

Nech sa páči, pán riaditeľ úradu. 

 

Ing. Bystrík Žák, riaditeľ Úradu Bratislavského samosprávneho kraja: 

Toto je obstarávanie za 2. polrok roku 2009. Mnohé z tých zmlúv, o ktorých ste teraz 

hovorili, boli v 1. polroku obstarané. Hovoríme o obstarávaniach, čiže mohli byť podpísané aj 

v júni, napríklad Grösslingova atď., dodatky boli robené bez obstarávania. Čiže preto je to na 

Úrade pre verejné obstarávanie. Určite rok 2010, pokiaľ nemáme návrh rozpočtu, tak nevieme 

spraviť ani plán obstarávaní. Musíme najprv zosumarizovať všetky povinnosti, ktoré nám 

vyplývajú z uzavretých zmlúv v roku 2009, na základe toho potom, podľa toho, ako budeme 

mať plánovaný príjem na BSK, tak budeme môcť nastaviť jednotlivé kapitoly a jednotlivé 

obstarávania a jednotlivé projekty.  

Ja nehovorím, že...; jasné, treba..., tých havarijných stavov je veľmi veľa a treba urobiť 

mnohé kroky, mnohé opravy, mnohé..., proste, neviem, keď beriem cesty, mosty a rôzne naše 

školy, len musíme to dať do rozpočtu a nemôže to byť živelné, ako to bolo robené. Mnohé 

zmluvy sú posudzované, len nemôžem teraz diskutovať o stave posúdenia napríklad zmluvy 

s tou plavárňou, lebo sme v diskusii aj so spoločnosťou Hesit; tá zmluva bola uzatvorená 

právoplatne, bola podpísaná vtedy pánom županom, čiže musíme byť aj opatrní z hľadiska 

informovanosti, a určite predložíme správu ďalšiu, ktorá bude doplňujúca, v ktorej bude 

viacej informácií. Len aj my sme prišli na úrad v stave, kde tu pol mesiaca nebol nikto a tie 

dokumenty sme dohľadávali. Čiže to je to, čo sa podarilo nájsť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  
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Poprosím návrhovú komisiu, aby nám predniesla návrh uznesenia. Pardon, 

ospravedlňujem sa, to bola len informácia.  

 

Prejdeme k ďalšiemu bodu – informácia o súčasnom stave v kauze pezinská 

skládka odpadov – nová jama a o možnostiach vstupu BSK do riešenia tejto kauzy. 

Dôvod, pre ktorý sme zaradili tento bod, je, že pán primátor Pezinka a súčasne aj náš 

poslanec pán Solga ma oslovil listom. Ja tú problematiku dlhodobo poznám. Spolu s pánom 

poslancom Dostálom, s pánom poslancom Bílikom pripravili materiál, ktorý má zmysel tu 

prerokovať, nakoľko uplynie istá lehota v máji, a aj vzhľadom na môj volebný sľub, že ako 

aktívny župan v tých veciach, kde sa dá pomôcť samospráve, v tomto prípade pezinskej 

samospráve, bude župa aktívna, tak predkladáme tento materiál do zastupiteľstva tak, aby sme 

ho mohli prediskutovať a aby sme dostali istý mandát a tento mandát ako zastupovania 

občanov v kraji aj realizovali. 

Nech sa páči, pán poslanec Dostál, môžete uviesť materiál. 

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem, pán predseda. 

V prvom rade sa chcem ospravedlniť kolegyniam a kolegom za to, že tento materiál 

predkladáme takouto formou až dodatočne, a poďakovať sa za pochopenie, že ste ho zaradili 

do programu. 

Materiál sa týka kauzy, o ktorej zrejme každý z vás už počul. Je to možno z tých 

miestnych káuz jedna z najdôležitejších káuz, ktoré sa odohrávali v posledných rokoch na 

území nielen Bratislavského samosprávneho kraja, ale celej Slovenskej republiky. 

Nepochybne sa dotýka jednej zo samospráv na území Bratislavského samosprávneho kraja, 

teda mesta Pezinok a jeho obyvateľov, ale týka sa aj obyvateľov a samospráv iných obcí. Je to 

kauza, ktorou sa zaoberali krajské orgány štátnej správy, celoštátne orgány, vyjadrovali sa 

k nej ministri, bola témou rokovania poslancov výborov Národnej rady, dostala sa dokonca aj 

na úroveň Európskeho parlamentu.  

Zdalo sa nám preto vhodné a správne, aby sa touto vecou nejakým spôsobom 

zaoberala aj samospráva Bratislavského samosprávneho kraja. Bratislavský samosprávny kraj 

nemá v celej veci postavenie správneho orgánu, čiže nemôže priamo rozhodovať o pezinskej 

skládke. Zákon však ukladá krajskej samospráve isté povinnosti, ktoré podľa názoru  
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predkladateľov dávajú dôvod na to, aby sa zastupiteľstvo touto témou zaoberalo, a ak sa na 

tom zhodne, schválilo vstup, aktívny vstup Bratislavského samosprávneho kraja do riešenia 

tejto kauzy.  

Samotná informácia, ktorú vám predkladáme a navrhujeme ju zobrať na vedomie, sa 

týka právneho stavu veci, teda predovšetkým vydaných rozhodnutí v územnom a stavebnom 

konaní. Územné rozhodnutie najprv bolo odmietnuté stavebným úradom v Pezinku, ako 

odvolací orgán o tom rozhodoval Krajský stavebný úrad v Bratislave, ktorý vylúčil mesto 

Pezinok aj ostatných účastníkov z konania, a 7. mája 2007 rozhodol o umiestnení skládky. 

Toto územné rozhodnutie nadobudlo právoplatnosť 14. mája 2007.  

To je dôležitý termín, a to je vlastne aj dôvod, prečo sme predložili materiál už na toto 

zastupiteľstvo, nie až na to nasledujúce, pretože zákon umožňuje preskúmať mimo 

odvolacieho konania rozhodnutie správneho orgánu v lehote do troch rokov, teda rozhodnúť 

o ňom do troch rokov. Táto lehota teda uplynie 14. mája a ak sa majú veci pohnúť, ak má byť 

v tejto veci prijaté rozhodnutie, tak je nevyhnutné, aby bolo prijaté do 14. mája. Chceme na 

tento termín upozorniť, to je jeden z hlavných zámerov predkladateľov, prečo prichádzame do 

zastupiteľstva s touto informáciou a s návrhmi uznesení, ktoré s tým súvisia, pretože 14. mája 

uplynie termín pre to, aby Ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja Slovenskej republiky 

rozhodlo o zmene alebo zrušení vydaného územného rozhodnutia na pezinskú skládku. 

Podnet na preskúmanie vydaného územného rozhodnutia podalo mesto Pezinok 30. decembra 

2008, čiže je to už vyše roka, ministerstvo sa tým síce zaoberá, ale dosiaľ neprišlo 

k rozhodnutiu, a preto si myslíme, že je potrebné, aby do troch rokov ministerstvo rozhodlo, 

či už tak, alebo onak, to je, samozrejme, v kompetencii ministerstva, aby posúdilo, či tie 

argumenty mesta Pezinok o tom, že vydané územné rozhodnutie je v rozpore s územným 

plánom mesta Pezinok, sú alebo nie sú v poriadku. To my nemôžeme hovoriť ministerstvu do 

toho, ako má rozhodnúť. To je kompetencia ministerstva ako správneho orgánu. Ale bolo by 

dobré, keby rozhodlo do toho 14. mája, pretože ak nerozhodne, tak vlastne rozhodne tým 

spôsobom, že sa vôbec k veci nevyjadrí, čo si myslím, že vzhľadom na priebeh celej kauzy by 

bolo značne alibistické. 

Pokiaľ ide o integrované stavebné povolenie, to bolo vydané a následne aj potvrdené 

odvolacím orgánom – inšpekciou životného prostredia v priebehu roku 2008. Mesto Pezinok 

podalo žalobu proti tomuto integrovanému stavebnému povoleniu, tej žalobe najprv Krajský 

súd v Bratislave nevyhovel, ale vyhovel odvolaniu mesta Pezinok a 28. mája 2009 zrušil 

všetky povolenia súvisiace s novou skládkou.  
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Proti rozsudku Najvyššieho súdu podala spoločnosť Ekologická skládka, akciová 

spoločnosť, ústavnú sťažnosť na Ústavný súd. Ústavný súd prijal túto sťažnosť na ďalšie 

konanie, ešte vo veci nerozhodol, ale odložil vykonateľnosť rozsudku Najvyššieho súdu, čiže 

vznikol stav, keď spoločnosť Ekologická skládka, akciová spoločnosť, tvrdila, že má 

právoplatné stavebné povolenie, a na základe toho dokončila skládku, pričom ani to 

rozhodnutie Ústavného súdu, ktorým bola odložená vykonateľnosť rozsudku Najvyššieho 

súdu, nikto nevidel, pretože účastníkmi sporu alebo konania na Ústavnom súde sú spoločnosť 

Ekologická skládka, a žalovaným, alebo teda orgánom, ktorý porušil, je Najvyšší súd. Čiže 

Pezinčania, mesto, verejnosť nemali možnosť sa oboznámiť s tým, o aké dôvody sa 

rozhodnutie Ústavného súdu opiera a či naozaj znamená to, že existuje vo veci právoplatné 

stavebné povolenie, alebo bola skládka dokončená ako čierna stavba.  

Aké sú možnosti vstupu BSK do tejto kauzy? My navrhujeme, aby Bratislavský 

samosprávny kraj vstúpil do konania o preskúmaní územného rozhodnutia mimo odvolacieho 

konania na ministerstve výstavby, aby sa teda stal účastníkom. Navrhujeme, aby to schválilo 

zastupiteľstvo a splnomocnilo ďalšími krokmi predsedu BSK, a opierame to o nasledujúce 

ustanovenia zákonov: 

Podľa § 14 ods. 1 zákona o správnom konaní, teda o správnom poriadku, účastníkom 

konania je aj ten, kto tvrdí, že môže byť rozhodnutím vo svojich právach, právom chránených 

záujmoch alebo povinnostiach priamo dotknutý, a to až do času, kým sa preukáže opak. 

Tvrdíme, že samosprávny kraj môže byť rozhodnutím o preskúmaní územného rozhodnutia 

o pezinskej skládke priamo dotknutý na svojich povinnostiach, a to povinnostiach, ktoré mu 

určuje zákon o samosprávnych krajoch. Medzi tými povinnosťami sú napríklad, že sa stará 

o všestranný rozvoj svojho územia a o potreby svojich obyvateľov, podieľa sa na tvorbe 

a ochrane životného prostredia, utvára predpoklady na optimálne usporiadanie vzájomných 

vzťahov sídelných útvarov a ostatných prvkov svojho územia, podieľa sa na riešení 

problémov, ktoré sa týkajú viacerých obcí na území samosprávneho kraja. Myslím si, že 

plnenie týchto povinností nesporne bude dotknuté tým, či ministerstvo výstavby preskúma 

a akým spôsobom rozhodne o podnete mesta Pezinok vo veci územného rozhodnutia 

o pezinskej skládke.  

Druhou možnosťou vstupu v tejto chvíli by bolo, keby sa Bratislavský samosprávny 

kraj pokúsil vstúpiť ako vedľajší účastník do konania pred Ústavným súdom, ktoré sa týka 

ústavnej sťažnosti spoločnosti Ekologická skládka proti rozsudku Najvyššieho súdu vo veci 

stavebného povolenia. V tejto veci však nenavrhujeme žiadne uznesenie, pretože toto si 
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zaslúži zrejme ešte nejaké podrobnejšie preskúmanie, či táto možnosť existuje, či sú na to 

právne dôvody.  

Ale myslíme si, že pokiaľ ide o územné rozhodnutie, takáto možnosť určite existuje. 

Preto navrhujeme uznesenia, aby sme schválili vstup, splnomocnili predsedu, aby v tejto veci 

konal a informoval ministerstvo výstavby, a zároveň aby sme vyzvali, a je to síce možno iba 

deklarácia, ale z hľadiska celého toho materiálu je to možno to najdôležitejšie, aby rozhodlo 

ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja o podnete mesta Pezinok najneskôr do 14. mája 

2010, to budú tri roky od právoplatnosti rozhodnutia. Ak dovtedy ministerstvo nerozhodne, 

nebude s tým už možné nič robiť.  

Ďakujem za pozornosť.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za úvodné slovo. 

Nech sa páči, panie poslankyne, páni poslanci, otváram rozpravu k tomuto bodu. 

Môžete sa prihlásiť. 

Takže do rozpravy sa prihlásili: pán poslanec Bílik, pán poslanec Solga a pán poslanec 

Fitz. Nech sa páči, pán poslanec Bílik, máte slovo. 

 

Doc. PaedDr. René Bílik, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Vážený pán predseda, vážené kolegyne, kolegovia, 

dovoľte, aby som ako jeden z predkladateľov upozornil na jeden z kľúčových 

rozmerov tohto prípadu, pre ktorý by bolo dobré, keby sme bez rozdielu politickej príslušnosti 

podporili tento návrh. Tým kľúčovým rozmerom je fakt, že príbeh pezinskej skládky je 

predovšetkým príbehom flagrantného nerešpektovania jednej zo základných samosprávnych 

kompetencií, a to je kompetencia rozhodovať o funkčnom využití vlastného územia občanmi 

a ich zástupcami, ktorých si zvolili. Príbeh pezinskej skládky je flagrantným porušením 

územného plánu mesta Pezinok orgánmi štátnej správy, je založený na svojvoľnom 

rozhodnutí o nerešpektovaní územnoplánovacej kompetencie mestskej samosprávy.  

Som preto presvedčený, že ak budeme hlasovať za tento materiál, tak na prvom mieste 

vyjadríme svoje odmietavé stanovisko k porušovaniu zákona, na druhom mieste vyjadríme 

názor, že si uvedomujeme, že aj my sme samospráva, že ak sa minimálne na jednom stupni 

nerešpektujú samosprávne kompetencie, originálne kompetencie samosprávy, môže sa to stať 
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na ktorejkoľvek úrovni samosprávy, aj tej krajskej, a napokon, čo pokladám za veľmi 

dôležité, vyjadríme aj solidaritu s poslancami Mestského zastupiteľstva v Pezinku 

a s občanmi mesta Pezinok, ktorí sú aj našimi občanmi. 

Preto vás chcem požiadať, aby sme tento návrh spoločne podporili. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Nech sa páči, pán poslanec Solga a zároveň primátor Pezinka. 

 

Mgr. Oliver Solga, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne, pán predseda. 

Dámy a páni, dovoľte, aby som sa stručne vyjadril k niekoľkým problémom. 

Už v minulosti som žiadal vedenie Bratislavského samosprávneho kraja, aby zaujalo 

postoj k pezinskej skládke, najmä v oblasti územného plánu Bratislavského samosprávneho 

kraja. Vysvetľoval som ako reakciu na vystúpenia štátnych úradníkov i politikov, že 

v žiadnom prípade, v žiadnej časti územného plánu BSK nie je spomenutá, v záväzných 

častiach nie je spomenutá skládka odpadov v novej jame v Pezinku, napriek tomu, že to z úst 

spomínaných neustále bolo opakované. Nie je to pravda.  

Ďalej, v ostatnom čase ste dostali, pán predseda, požiadavku primátora Svätého Jura 

a niektorých starostov obcí, aby skládka nová jama bola zaradená do nového územného plánu 

Bratislavského kraja. Pre nás je tento fakt nepochopiteľný, už vzhľadom na solidaritu medzi 

nami, samosprávnymi predstaviteľmi alebo úradníkmi, a je nepochopiteľný aj z toho dôvodu, 

že ide proti záujmom občanov Pezinka. Verím, že každý pochopí pri tvorbe nového územného 

plánu a bude akceptovať našu požiadavku. 

A tým tretím dôvodom a vážnym dôvodom je to, že opäť štátni úradníci, ale aj niektorí 

politici tvrdia, že skládka je legálna a štátne úrady dali na ňu súhlas alebo vydali integrované 

povolenie, pretože náš územný plán Pezinka (teraz hovorím mesta Pezinok) z roku 1996 nie je 

platný. No nie je to pravda, my dokazujeme opakovane, že náš územný plán aj so 

zapracovanými zmenami a doplnkami, ktoré sa práve z roku 2002 dotýkajú novej jamy, sú 

platné a môže ich, tento územný plán alebo aj doplnky, zrušiť len súd. Ten tak doteraz 

neurobil. To, čo považujem za paradoxné pri tomto tvrdení o neplatnosti územného plánu je 

skutočnosť, že i minulé i dnešné vedenie krajského stavebného úradu, nášho nadriadeného 
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orgánu, nám vydáva § 25, ktorý je veľmi dôležitý pri posudzovaní zmien a doplnkov 

územného plánu, teda legalizuje nám všetky zmeny a doplnky, hoci druhým dychom od 

začiatku hovorí, že v Pezinku máte neplatný územný plán. Takže to je ten paradox. 

A na záver: veľmi si vážim, ak moje kolegyne a kolegovia podporia tento návrh, 

pretože iste bude aj morálnou injekciou pre Pezinčanov.  

Ďakujem vám pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Fitz. 

 

Mgr. Peter Fitz, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem.  

Vážený pán predseda, vážení páni poslanci, vážené pani poslankyne,  

dovoľte, aby som aj ja prispel svojím vystúpením k tejto kontroverznej téme. Bolo tu 

spomenuté Združenie miest a obcí Malokarpatského regiónu, ktorého som člen ako starosta 

obce Šenkvice. Do tohto Združenia miest a obcí Malokarpatského regiónu patrí devätnásť 

miest a obcí tohto regiónu. Je ale teraz na nás, samozrejme, ako sa postavíme k tejto 

problematike. Ale jeden fakt je ten, že tento región je nutné do budúcna nejakým spôsobom 

riešiť v oblasti samotného odpadového hospodárstva, v oblasti likvidácie komunálnych 

odpadov. Toto nehovoríme v tejto chvíli, čo je veľký fakt, s ktorým sa denno-denne stretávajú 

títo starostovia a primátori z tejto oblasti.  

Preto si dovoľujem navrhnúť doplnenie uznesenia: (prečítam návrh na uznesenie:) E. 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja vyzýva predsedu Bratislavského 

samosprávneho kraja, aby v termíne (bolo tu hovorené o termínoch, tak navrhujem termín) do 

30. 6. 2010 predložil alternatívy riešenia odpadového hospodárstva so zameraním na 

komunálny odpad pre Malokarpatský región v krátkodobom a dlhodobom horizonte.  

Je to dôležité začať sa zaoberať týmto, lebo my pokiaľ povieme, že nebudeme sa 

zaoberať, ja chcem potom vedieť odpoveď na otázku, kde a akým spôsobom budú tieto obce 

likvidovať odpad a v podstate aké budú následky a dôsledky. Samozrejme, ja osobne nie som 

za túto skládku, ale treba potom povedať aj to B – tak poďme, povedzme si termín, dokedy sa 

budeme snažiť vyriešiť problém tohto regiónu. 

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Veľmi stručne sa vyjadrím k posledným dvom príspevkom. 

Treba v prvom rade rozlišovať úplne základnú záležitosť a netreba sa nechať 

vyrušovať tým, čo všetko treba. Tá základná záležitosť je, že keď raz ľudia v území nechcú, 

aby nejaká skládka tam bola alebo skládka nebezpečného odpadu, v blízkosti ich domovov, 

doslova pár sto metrov od ich domovov, tak jednoducho tam tá skládka nemá byť. V tomto 

zmysle ako poslanec Národnej rady som aj navrhoval novelu príslušných zákonov, a, 

samozrejme, páni zo SMER-u, ako viem, sa zdržali, nepodporili, však prečo by dali takú 

kompetenciu svojim vlastným starostom, svojim vlastným zastupiteľstvám?! To už im 

neveria, vtedy, keď ide o takúto kompetenciu, pán poslanec Fitz, vaši vlastní kolegovia neboli 

schopní vás podporiť v tomto v Národnej rade. A naozaj neupriamujme sa na to, aby župa 

začala riešiť všetky veci, a tvárime sa, že ten problém nie je. Skutočne, keby ste boli 

Pezinčan, tak vás trápi, keď niekto dupe po vašom vlastnom rozhodnutí.  

A čo sa týka župy, čo s týmto má čo do činenia? Tak to je úplne jednoduché: 

zastupujeme obyvateľov kraja. Pezinok je veľké mesto, obrátilo sa na nás, tak sa proste 

podporme. To je úplne jednoduché. Dajme najavo, že tu nie sme len nejaký bezzubý, 

bezpohlavný úrad, že sme tu ľudia, ktorí zastupujú svojich vlastných obyvateľov. Dajme to 

najavo v tejto horúcej kauze, ktorá sa naozaj vlečie. A ja vás môžem ubezpečiť, nakoľko som 

bol opakovane iniciátorom toho, čo pán poslanec Dostál hovoril, rokovanie Výboru pre 

pôdohospodárstvo a životné prostredie, že skutočne úradníci robili všetko pre to, aby táto 

kauza bola zametená pod stôl. Jednoducho, aby tá pezinská skládka bola, navážalo sa do nej. 

Všetky možné kroky. Ale ja hovorím, že to je problém politický, koho zastupujeme. 

A jednoducho, keď raz zastupujeme ľudí v území, a ľudia v území si neželajú pár sto metrov 

od svojich domov skládku, tak tá skládka tam nemá byť. A to hovorím aj ako župan a to 

hovorím aj ako poslanec Národnej rady. Veľmi ma mrzí, že sociálnodemokratickí kolegovia, 

keď ide o záujmy ľudí verzus nejakých veľkých investorov, tak naozaj sa nepriklonia za 

záujmy ľudí. Skutočne v tomto prípade to bola obrovská škoda. Mohli ste mať aj vy v obci 

nástroj, a dvakrát som to navrhoval, a skutočne, keď budem mať možnosť, tak to aj tretíkrát 

navrhnem, mohli ste mať v rukách nástroj, kde o veľkých skládkach a o skládkach 

nebezpečného odpadu ste mohli rozhodovať. Vaši vlastní kolegovia, pod tou istou značkou 

ste kandidovali, boli jednoducho proti. Zdalo sa im to, že je lepšie to nechať úradníkom. Teraz 

suplujeme ich prácu. A čo sa týka toho, aby sme vyriešili ten problém, veď ten problém 
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riešme v spolupráci so samosprávou, a aký zmysel má dávať teraz tuná, aby my sme na župe 

vyriešili ten problém? To vôbec nesúvisí s pezinskou skládkou. Pezinská skládka je drzosť 

a arogancia voči občanom. A ja som to sľúbil, keď som kandidoval, a sľúbili to aj moji 

kolegovia poslanci v koalícii, že jednoducho my poslanci alebo poslanci tejto koalície 

zastupovať občanov budeme. A naozaj nás v tom nezastaví žiaden zámer privátnej 

spoločnosti, nezastaví nás v tom naozaj to, že lajdácky niečo bolo nechané tak, a skutočne, 

keď nájdeme takúto neprávosť, tak sa voči nej postavíme. Je to naša povinnosť a robíme to 

v tejto chvíli. 

(Potlesk.) 

Ďakujem pekne.  

Ešte faktická poznámka, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Rada by som len krátku pripomienku k vystúpeniu pána Fitza, že táto možnosť bude 

v územnom pláne samosprávneho kraja, ktorý sa teraz vlastne pripravuje ako nový územný 

plán. Práve v utorok na budúci týždeň bude tuná v tejto miestnosti o pol štvrtej predstavenie 

vlastne rozsahu rozpracovania – prieskumy a rozbory. To znamená, že potom následne sa 

bude pripravovať zadanie pre územný plán a do tohto zadania budeme môcť napríklad aj 

takúto nejakú úlohu zapracovať. A dovtedy bez toho nejaké návrhy nebudú mať žiadnu 

záväznosť ani nejakú relevantnosť. Takže, ak dovolíte, myslím si, že to stretnutie, pán 

predseda, našej komisie, môžem povedať, že bude otvorené, kto bude mať záujem sa 

zúčastniť tej prezentácie rozpracovania územného plánu na budúci týždeň v utorok o pol 

štvrtej, v tejto miestnosti bude takáto prezentácia.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ja chcem zareagovať faktickou poznámkou na vystúpenie svojho kolegu pána 

poslanca Fitza a potom na vašu reakciu, pán predseda. 

My chceme povedať, že my podporíme to uznesenie, ktoré navrhol pán poslanec 

Dostál, a snažíme sa tými silami, ktoré tu máme, ten problém vyriešiť, ale tá logika je taká, 
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keď nebude pezinská skládka, starostovia z tej oblasti sa pýtajú, kam budú voziť odpad, a ak 

zastupujete občanov, neviem, prečo ste tak vehementne vystúpili, že túto úlohu nemá riešiť 

kraj. Má ju riešiť minimálne v rozsahu územného plánu, nakoniec tak, ako to zvýraznil pán 

primátor Solga, jednoducho my sa tým musíme zaoberať, či chceme, či nechceme, to je tiež 

naša zodpovednosť voči občanom, ktorá sa v tom materiáli, o ktorom teraz rokujeme, cituje. 

Čiže s rovnakou vehemenciou, ako odmietneme to, čo ľudia nechcú, povedzme, kam teda ten 

odpad bude... To je návrh pána poslanca Fitza, a ja si myslím, že by sme ho mali prijať, aby 

sme jedným dychom povedali: chceme dosiahnuť zrušenie tej skládky, ale chceme ľuďom 

povedať, kde ten odpad bude. A nemôže to vyriešiť len sama jedna obec. Sama jedna obec 

môže niečo zakázať, ale ten problém má aj regionálny rozmer, pretože si nerobí každá jedna 

obec sama skládku. Takže preto sa to adresuje na kraj, aby pomohol pri riešení a povedal 

nejaký koncepčný pohľad na to a spôsob, akým dosiahnuť, aby to bolo záväzné, aj územný 

plán. Ja si myslím, že ten návrh je úplne v poriadku. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne, pán poslanec. 

Skutočne rozlišujme dve veci. Jedna vec je, že teraz v Pezinku niekomu pod oknami 

kydajú hnoj. Teraz, znamená, akože teraz sa o tom rozhoduje. To, čo budeme riešiť 

v územnom pláne, to môžeme riešiť v územnom pláne, môžeme si tu urobiť na túto tému 

besedu. Môžeme debatovať, či formálne, či neformálne, či v komisiách atď. Ale my sa máme 

postaviť k tomuto problému teraz, v tejto chvíli, čo sa deje v Pezinku. Máme tu jeden 

materiál, plynie tu nejaká lehota, a ja, samozrejme, podporujem, aby župa do tohto aktívnym 

spôsobom vstúpila. 

Poprosím, faktická poznámka, pán poslanec Fitz. Po ňom pán poslanec Solga.  

 

Mgr. Peter Fitz, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem. 

Ja by som zareagoval na vás, pán predseda. Tí starostovia okolitých obcí, ktorých sa to 

dotýka, to nevidia ako politický problém. Tí starostovia to vidia ako funkčný problém ich 

samosprávy.  

Len to som chcel podotknúť.  

Ďakujem. 
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Solga. 

 

Mgr. Oliver Solga, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ak dovolíte, pán predseda, dámy a páni, len veľmi stručne. Štyridsať rokov vozili 

okolité obce odpad do Pezinka, do starej jamy, ktorá už dnes by sa mala volať starý kopec, 

obrovská halda odpadu.  

Ďalším faktom je to, že všetci – Pezinok, ďalší a ďalší, vozíme na skládku Dubová. 

Keby administratívnym zásahom, protiprávnym zásahom, o ktorom sme boli informovaní 

starostom obce, ale aj konateľom spoločnosti, nebola zastavená kazeta, ktorá mala byť 

vybudovaná, alebo ktorá je vybudovaná, ale nie je spustená, ďalšie roky nemáme problém. 

V Senci koncom minulého roka bola otvorená kazeta na ďalších desať rokov. To je len na 

margo toho, že hľadáme možnosti. Na druhej strane Pezinok bol jedno z prvých miest na 

Slovensku, ktorý už v roku 1991 začal separovať, a napriek tomu, že sa nám za dvadsať rokov 

zvýšil počet obyvateľov o niekoľko tisíc, my sme stále na tých svojich začiatočných 7000 

tisíc ton odpadu, ktoré vozíme na tú Dubovú. A mali sme zmluvu a máme zmluvu do roku 

2013 na Dubovú, a je len, tak ako má Modra v Trnave zmluvu na skládku, tak ako majú iné 

obce, a je len vinou tých obcí, ktorí si zmluvu pevnú neurobili, platili každý mesiac, že majú 

dnes problémy. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja by som chcel len pripomenúť niektorým kolegom: každý môže mať len jednu 

faktickú poznámku v rámci rozpravy.  

A chcel by som teda zaujať stanovisko k tomu materiálu, ktorý je teraz predložený. 

Samozrejme, ako poslanec vyššieho územného celku môžem povedať, som z Lamača, je to 

ďaleko, mne to tam nesmrdí, mňa to netlačí, ale ja som v podstate úplne inak dotknutý týmto. 
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Som presvedčený, a poviem to ako také prirovnanie z nášho paneláka: Ak by sused povedal: 

„No, ja nebudem vynášať smeti do kontajnera, ale mne sa to v tej Šramkovej predizbe celkom 

páči, je to oveľa bližšie.“ No čo je na tom, že to smrdí? No, vybavil papiere, ukáže mi, v ruke 

má papiere, on má právo u mňa skladať odpad. No, čo je na tom, že ja som s rodinou 

dotknutý?! Nič. Takto mi to pripadá: pošliapanie všetkých demokratických práv občanov. 

A som presvedčený, že my musíme zaujať stanovisko. A nerád by som bol, aby sme spojili 

tento materiál, ktorý deklaruje všetky tie nepríjemné stavy, ktoré sa stali, a všetky stavy 

rozhodnutia, ktoré tu pomenovali, aby sme to spojili s tým, že treba teraz rozhodnúť, že kde 

bude ďalšia skládka. Som presvedčený, že župa nájde ten normálny postup, aby sa tomuto 

venovala, a verím tomu, že ten materiál bude schválený takto, ako je predložený, v plnom 

rozsahu. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ja ešte jednu veľmi krátku poznámku, lebo presne tak, ako pán poslanec Šramko to 

prirovnanie použil, to je presne o tom, hej? Je kam voziť, lebo tam sú iné destinácie. Treba 

otvorene na tomto fóre povedať, treba otvorene na tomto fóre povedať, že to je problém pre 

tie obce ekonomický, pán starosta. Ja ten problém poznám, hovoril som s každým jedným 

starostom. To znamená, je to ekonomický problém, je to jednoducho drahšie, ale potom 

naozaj debatujme tu pri územnom pláne, čo je optimálne, čo je ekonomický problém, ale iný 

problém je taký, až, povedal by som ľudskoprávny toho, čo sa deje v Pezinku. Čiže 

nedávajme ekonomiku na jednu rovinu s tým, čo sú normálne, elementárne ľudské práva a čo 

sú normálne práva Pezinčanov. A naozaj, keby som nevidel tú enormnú snahu úradníkov to 

prehliadnuť, keby som nevidel tých ľudí z inšpekcie, ktorí proste tvrdili, že medzi skládkou 

a Pezinkom je kopec, keď sme zobrali leteckú fotografiu a povedal som mu, nech mi ten 

kopec ukáže (však si ten kopec videl), nech mi ten kopec ukáže na tej fotografii, lebo keď mi 

ho neukáže, tak tam nebude môcť viacej na ten výbor prísť, tak povedal, že teda nemyslel 

kopec, myslel terénnu vlnu, hej?. A podobné veci. Tí ľudia normálne do tváre nám hovorili, 

že to tak nie je. Hovorili sme im, že tam sa naozaj na tej skládke pracuje, robia sa úpravy. 

Povedali, bola tam inšpekcia, nerobia sa úpravy. Prišli tam, odfotili tam buldozéry, hej?. Stále 

nás takto ťahali úradníci za nos, a niekto tomu musí povedať dosť, a ja hovorím, že 

zastupitelia k tomu musia povedať, že to je dosť, že s tým jednoducho nesúhlasia. Lebo na 

koho iného sa má občan obrátiť, keď všetky tie orgány zlyhajú? A župa zastupuje obyvateľov 
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kraja. Kým som tu ja županom, tak to tak bude. A preto takýto materiál. Nech sa páči, 

a potom pri územnom pláne sa bavme o tom, čo najviac tým obciam vadí na tom, alebo prečo 

preferujú pezinskú skládku. Povedzme si to otvorene. Je to cena. Je to len o cene alebo vo 

veľkej väčšine prípadov pre tie obce je to o cene, lebo je to bližšie a je to pre nich lacnejšie. 

No ale potom dajme naozaj na misky váh to, že či naozaj budeme rešpektovať vôľu 

obyvateľov v území verzus cena. A znova je to o tom, je to biznis verzus vôľa, vôľa ľudí 

v území. A takto to potom postavme. Nazvime to pravými menami. Pokojne, nech sa páči, pri 

územnom pláne sme pripravení. 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Šebej s faktickou poznámkou. 

 

PhDr. František Šebej, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:    

Ďakujem, pán predseda. 

Ja navrhujem všetkým diskutujúcim z oblasti sociálnej demokracie, aby sa znovu 

pozreli na tie navrhnuté uznesenia. Veď pri tom materiáli ide iba, po prvé, o informáciu, a po 

druhé, o to, aby župa upozornila ministerstvo, že uplynie termín, v ktorom malo rozhodnúť. 

My tuná nerozhodujeme o tom, že či tá skládka tam bude alebo nebude, teda odhliadnuc od 

toho, že tá skládka, a to si povedzme rovno, je jeden neuveriteľný prípad neskutočnej 

arogancie kšeftárov prepojených s vládnou mocou a s úradmi. To je skutočne jeden 

z najneuveriteľnejších prípadov. Ale toto nie je témou tohto rokovania. Témou tohto 

rokovania je, že župa má vstúpiť ako účastník plniaci povinnosti voči občanom a má 

upozorniť ministerstvo. To je jediné, o čom debatujeme. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Borguľa. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán Šebej, nechápem, prečo nás upozorňujete, ako náš sociálnodemokratický klub na 

jednotlivé body uznesenia. Ani jedno slovo sme nepovedali proti tým bodom, tento materiál 

podporujeme, predpokladám, aspoň za seba hovorím, že určite zaň hlasovať budeme. Ale 
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takisto chápem aj pána Fitza, ktorý chce ten problém riešiť nielen politicky a robiť si tu 

politickú tlačovku, ale chce ukázať aj vecný rozmer toho problému a chce ho riešiť aj vecne. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Snopko. 

 

Mgr. Ladislav Snopko,  poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Vážený pán predseda, kolegyne, kolegovia, 

nuž po tomto krátkom vstupe ma napadá jediná odpoveď: čo by sme my radi počuli od 

poslancov SMER – SD. „Prepáčte,“ to je to slovo, ktoré by sme my občania Bratislavského 

samosprávneho kraja radi počuli, pretože to, čo sa udialo v Pezinku, je proti občanom. A to, 

čo sa deje ďalej, tak to nie je už iba proti občanom Pezinka a nášho kraja, to už je proti 

občanom Slovenska. Však tu niekto narúša základné princípy právneho štátu. A keď sa my 

ich snažíme, hoc iba v našom regióne, udržať, no tak to je snaha, o ktorej veríme, že nájde 

odozvu aj v iných regiónoch tejto republiky, a že na našej župnej úrovni konečne vznikne 

akýsi postoj občanov, zástupcov volených samospráv voči zlovôli štátu a jeho biznismenov. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik, máte slovo. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Mrzí ma, že sa do toho tlačí politika, kolegyne a kolegovia, lebo ak sa budeme chcieť 

ospravedlňovať, že kto komu, tak kto sa nám ospravedlní za PKO? To sa môžem opýtať ja 

vás, pán Snopko, a kolegov, s ktorými sedíte v zastupiteľstve ako politická strana. Ale podľa 

mňa je to zlá cesta týmto smerom. Zlá cesta je to týmto smerom. Je tu návrh, ktorý predložil 

náš kolega poslanec, ktorý s nami je zvolený do Zastupiteľstva BSK, my sa všetci s tým 

návrhom stotožňujeme a myslíme si, že to treba vyriešiť, tak ako si to myslíte vy. Ja neviem 

preto urobiť viacej, ale som pripravený hlasovať za ten návrh, ktorý bol predložený, a vidím 

to ako nápravu všetkých tých vecí, o ktorých tu hovoríme.  
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Chcem vás len informovať, že existuje podnet, ktorý predošlý predseda kraja podal na 

ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja, v ktorom žiadal, aby prehodnotilo ministerstvo 

výstavby a regionálneho rozvoja to, čo žiadame aj my dnes, to znamená, nezákonnosť 

vylúčenia Bratislavského samosprávneho kraja ako účastníka konania, nezákonnosť 

umiestnenia stavby a ďalšie faktory, ktoré v tom podaní sú. Chcem teda povedať, že konal 

predošlý predseda, teraz bude konať zastupiteľstvo, a my nemáme problém, aby sme za to 

hlasovali, práve naopak, myslíme si, že je to dobrý krok, ktorý ukáže, že chceme riešiť veci, 

ktoré trápia občanov, ale ktoré trápia aj kraj ako celok. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pán Ftáčnik, ďakujem pekne. 

Ja som tiež proti tomu, aby sme vnášali do toho politiku, ale viete, čo do toho môžeme 

vniesť? Môžeme do toho vniesť obyčajnú pravdu. A obyčajná pravda je taká, že pán predošlý 

predseda ako môj predchodca konal v čase totálne ostrej volebnej kampane, pokiaľ viem, ako 

súkromná osoba, nie s nejakým mandátom tohto zastupiteľstva, a len a len preto, lebo celý rok 

som ho napomínal za to, že ani raz sa nevybral podporiť Pezinčanov, ani raz sa nešiel pozrieť 

do predmetnej jamy. Čiže nestavajme to na roveň, hovorme si pravdu: táto župa vôbec 

nekonala, a keď naozaj už tieklo do topánok, myslím, že to bolo dokonca pred druhým kolom, 

tak jednoducho potom zrazu, na poslednú chvíľu niečo konal. Večer to aj občania zrátali, 

samozrejme, oni raz-dva prehliadnu takéto sociálnodemokratické triky, nemajú s tým žiaden 

problém. Takže ako klasicky socialisticky – hovorme si pravdu, my sme ľudia ľudoví, máme 

v tom úplne jasno, pravda je taká, že župa nekonala, župan nekonal. Teraz sa to zmenilo 

a jednoducho toto napĺňame. 

Nech sa páči, pán poslanec Snopko. 

 

Mgr. Ladislav Snopko,  poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ja len krátky vstup: Poprosím pána poslanca Ftáčnika o korektnosť, pretože ja nie som 

poslancom Bratislavy, teda mestským poslancom, ktorý rozhoduje o PKO. 

Ďakujem. 
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Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

(Pozn. zapisovateľky: Z miesta uviedol poznámku – „Boli(?) ste poslancom Národnej 

rady. Tak čo sa mám ospravedlňovať? Prepáčte.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, pani poslankyňa Plšeková. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem pekne. 

Ja chcem povedať na margo tej skládky svoj osobný názor. Podľa mňa je to aj 

o biznise, samozrejme, a ten biznis je vtedy, keď je dopyt. A dopyt je zrejme zo strany 

niektorých obcí, ktoré potrebujú voziť niekam odpad. A ja by som navrhovala, aby ste vy vo 

svojom mikroregióne Pezinka a okolia komunikovali spolu ako starostovia. Ja by som chápala 

návrh pána Fitza, ak by navrhol, aby BSK, konkrétne predseda, zorganizoval stretnutie týchto 

starostov obcí aj s primátorom Pezinka a aby spoločne hľadali riešenie problému, kam potom 

voziť ten odpad. Ale určite nie predseda BSK môže riešiť samotnú výstavbu, kde bude ďalšia 

skládka, atď. A podľa mňa nemôžu starostovia tých okolitých obcí riešiť svoje problémy na 

úkor Pezinka. Bolo by dobré, aby váš mikroregión spolu komunikoval a hľadal spoločné 

riešenia. To je podľa mňa cesta. 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Pekár. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Dostávame sa asi do takého záveru. Ja poviem pánovi primátorovi Pezinka, že 

podporím to uznesenie, ktoré je predložené v materiáli, a poviem, prečo. To je, myslím, že aj 

morálny problém, keď syn ako prednosta krajského stavebného úradu rozhoduje o podaní 

svojho otca ako štatutára akciovej spoločnosti. Kladne rozhoduje.  

Ďalší problém je, keď štátna správa má problém s verejnou samosprávou, s volenými 

zástupcami, s primátormi, s poslaneckým zborom, aj s obyvateľmi, ktorí utvorili občianske 
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združenie a protestovali proti skládke, a nič sa neudialo. A ten najväčší problém, to, čo sme si 

tu hovorili o transparentnosti. Tam, kde nie sú informácie, tak sa dá veľmi ťažko rozhodnúť 

a dá sa rozhodnúť aj s chybami. A udivuje ma rozhodnutie Ústavného súdu. Chronológia 

prípadu v závere hovorí, že Ústavný súd rozhodol, ale primátor Pezinka nevie ako. Prečo 

primátor Pezinka nemá rozhodnutie Ústavného súdu? Ja som si pozrel sľub sudcov Ústavného 

súdu, nebudem vám tu zdržovať, ale oni sľubovali, že budú rozhodovať v súlade so svojou 

cťou, svedomím, že budú chrániť neporušiteľnosť prirodzených práv človeka, práv občana, 

chrániť princípy právneho štátu, spravodlivosť a spravovať sa ústavou. A v druhej hlave 

o politických právach sa hovorí, že sloboda prejavu a právo na informácie sú zaručené. No, 

kde máme zaručené a kde máš ty, pán primátor, zaručené právo na informácie, keď sa 

bytostne dotýkajú tvojho mesta a obyvateľov tvojho mesta, a ty nevieš, aké je rozhodnutie 

štátneho orgánu, resp. teda nezávislého orgánu, aby som bol presný. Takže sú tu veľké kauzy 

a Pezinok už nie je len kauza Pezinka, Pezinok je kauza Slovenska. A my vydáme svedectvo, 

že sa postavíme za obyvateľov, za primátora a pomôžeme ako samosprávny kraj. A to je naša 

úloha, čo komentoval alebo čítal pán Dostál, odôvodnenie, prečo navrhuje toto uznesenie. Ja 

si myslím, že toto uznesenie obstojí a pán predseda samosprávneho kraja, tak ako sľuboval, že 

bude aktívny župan, tak sa postaví na stranu pána primátora, na stranu obyvateľov Pezinka. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Stopercentne. 

Nech sa páči, pán poslanec Baxa. 

 

Miroslav Baxa, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem, pán predseda. 

Vážené kolegyne, kolegovia, nedá mi nezapojiť sa. Ja len veľmi krátko. Súhlasím so 

všetkým, čo sa tu hovorilo. Trošku mi vadí to veľké politizovanie, ale to tu asi my 

nevyriešime.  

Len ja by som chcel povedať jednu vec. Viete, trošku o tej skládke by som mohol aj 

ja, pretože som jeden z tých starostov, ktorý sa, ako pán primátor Solga, náš kolega, povedal, 

ale..., a mám totiž aj v obci už skoro štyridsať rokov chemickú skládku odpadu, len nie je to 

tak, pani kolegyňa, že, viete, občania Pezinka to nechcú, tak urobíme zmluvu na Dubovej. 

Mne len to vadí na tom..., podporím pána primátora, podporím všetko toto, budem hlasovať 



K bodu – Informácia o súčasnom stave v kauze pezinská skládka odpadov – nová jama a o možnostiach 
vstupu Bratislavského samosprávneho kraja do riešenia tejto kauzy   
 

 
 

Zápisnica z II. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 26. februára 2010 

77

za, ale musíme ten problém vidieť trošku aj inými očami. Hovoríte, že v tom územnom 

pláne... To je otázka dlhodobá. To je otázka dlhodobá. Takže nie je to všetko len v tých 

financiách, ako sme to povedali. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Nech sa páči, s faktickou poznámkou pán poslanec Šebej, Dostál a potom pán 

poslanec Solga. 

 

PhDr. František Šebej, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ja budem veľmi stručný a poviem pánovi kolegovi Pekárovi, že ja nemám najmenšiu 

pochybnosť o tom, že ústavní sudcovia rozhodovali v súlade so svojou cťou a svedomím, 

otázka je, že ako interpretujú tieto pojmy. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Dostál. 

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

K tomu rešpektovaniu práv na informácie: pokiaľ mi je známe, tak neviem, či stovky 

alebo tisíce Pezinčanov požiadali o informácie, požiadali o sprístupnenie rozhodnutia 

Ústavného súdu. Ústavný súd to odmietol s odôvodnením, že ide iba o procesné rozhodnutie, 

teda nie rozhodnutie vo veci samej, čo je teda dosť divné, že na základe procesného 

rozhodnutia, ktoré nie je možné sprístupniť, de facto bola dostavaná skládka. A spomíname to 

tu aj preto, že je to jedna z mnohých vecí, ktoré sú zvláštne a absurdné na tejto kauze, ktorá 

má aj politické súvislosti, o ktorých tu zaznelo veľa. Ten samotný materiál sa nevenuje 

politickým súvislostiam tej kauzy, môžeme o nich hovoriť, samozrejme, snaží sa vecne 

pomenovať ten problém, ktorý tam existuje, a navrhnúť nejaké riešenie, ktoré my z pozície 

samosprávy Bratislavského samosprávneho kraja môžeme v tejto veci podniknúť a navrhnúť. 

 



K bodu – Informácia o súčasnom stave v kauze pezinská skládka odpadov – nová jama a o možnostiach 
vstupu Bratislavského samosprávneho kraja do riešenia tejto kauzy   
 

 
 

Zápisnica z II. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 26. februára 2010 

78

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Solga. 

 

Mgr. Oliver Solga, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Pán predseda pred chvíľou hovoril o tom, že hovorme si obyčajnú pravdu. Obyčajná 

pravda je taká, že my sme nikdy nenútili Dubovú a nevozili sme tam smetie. Dubová sa 

zúčastnila (podotýkam, kde je akcionárom obec) verejnej obchodnej súťaže, tak ako ďalšie tri 

firmy, a keďže ponúkla najlepšie podmienky, tak bola vybraná ako regulárna a legálna 

skládka odpadu. Teda Pezinčania, ktorí, ešte raz to zopakujem, štyridsať rokov trpeli, že 

okolité obce a mestá im vozili do starej jamy, nikdy nevyvinuli žiaden nátlak a Pezinok 

nevozí svoj odpad, tak ako iné obce, proti vôli občanov Dubovej. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Myslím si aj som presvedčená o tom, že základnou úlohou samosprávneho kraja je 

koordinovať aktivity a činnosti obcí na jej území. Ale dnes nehovoríme o tom, ani nemyslím, 

že by sme mali o tom dnes hovoriť, či tá skládka by mala byť tam alebo onam. Dnes 

hovoríme úplne o niečom inom. Hovoríme o tom, že boli porušené základné územnosprávne 

kompetencie mesta Pezinok a taktiež aj porušené jeho prenesené kompetencie zo štátu na 

stavebný úrad. Dnes hovoríme o pošliapavaní demokracie a právneho štátu. To je merito 

dnešného rokovania aj tohto predloženého uznesenia, za ktoré, samozrejme, budem hlasovať.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Gujber. 

 

Ing. Ladislav Gujber, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne. 
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Vážené kolegyne a kolegovia, 

tiež si vás dovoľujem pozývať na mimoriadne zasadnutie komisie regionálneho 

rozvoja, územného plánovania a životného prostredia, ktoré bude v utorok 2. marca, ale o 16. 

hodine, nie je 15.30 h, tu vo veľkej sále. Programom je prezentácia spracovaných prieskumov 

a rozborov nového územného plánu regiónu Bratislavský samosprávny kraj. Pozvaný je aj 

zástupca spracovateľa.  

Čo sa týka tohto materiálu, myslím, že je veľmi dobre pripravený, budem hlasovať zaň 

tak, ako je. A chcel by som pripomenúť, že naša komisia, ktorú som spomínal, touto 

problematikou odpadov sa bude zaoberať, vypracuje pripomienky do územného plánu.  

Čo sa týka odvážania odpadu od nás, som starostom obce Hrubý Šúr. My máme to 

šťastie, že skládka v Senci sa rozšírila, spravila sa tá kazeta, čiže naozaj na desať rokov 

nemáme problém. Vlani bol trošku problém, lebo sa zaplnila, vybavovali sa stavebné 

povolenia a všetko, ale teraz už je to vyriešené, a to je najlepšie, že je to ďaleko od mesta, tá 

skládka je úplne mimo obytnej časti, takže nerobí takéto problémy ako v Pezinku. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Drozd a pán poslanec Fitz. 

 

Ing. Slavomír Drozd, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Ja, samozrejme, privítam toto mimoriadne zasadnutie ohľadom územného plánu, len 

naozaj si treba uvedomiť aj tie súvislosti, že sú školské prázdniny pre celý Bratislavský kraj, 

a naozaj zosúladenie týchto termínov. Keby sa ten termín posunul o týždeň neskôr, myslím, 

že aj pre poslancov aj obyvateľov, ktorí naozaj sa venujú svojim deťom a idú s nimi na 

prázdniny, by ten termín bol výhodnejší. 

Dávam na zváženie presunutie povedzme o týždeň. 

(V reakcii na hlas z pléna:)  

Treba vnímať aj tieto prázdniny, ktoré sú súbežné. 

Ďakujem.  
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Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Myslím si, že nejaké riešenie sa nájde, treba si to dohodnúť. 

Nech sa páči, pán poslanec Fitz. 

 

Mgr. Peter Fitz, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem. 

Ja by som chcel len v krátkosti reagovať na príspevok pána poslanca Gujbera. Treba sa 

ísť opýtať občanov, pri ktorých bola rozšírená skládka v Senci – osady Martin, že či s tým 

súhlasia, a potom hovorme..., je to tá istá situácia ako v Pezinku. Samozrejme, aj ja som za to, 

aby bolo to uznesenie prijaté tak, ako je navrhnuté, ale zmyslom môjho návrhu je, aby sme sa 

začali do budúcna týmto zaoberať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne.  

Nech sa páči, pani poslankyňa Kimerlingová. 

 

Ing. Viera Kimerlingová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Vážené kolegyne, kolegovia, 

dovolím si vás upozorniť, že obce v stavebnom konaní (upozorňujem na to, že 

stavebné konanie je prenesený výkon štátnej správy) majú jedinú jednu možnosť, ako chrániť 

verejný záujem, a to je územný plán. Nič iné v tomto stavebnom konaní im štátne orgány 

nerešpektujú. Nemáme žiadnu možnosť pomôcť občanom, ak sa im nepáči nejaká stavba, 

môžeme to urobiť len v súlade s územným plánom. A v tomto prípade územný plán bol hrubo 

porušený štátnymi orgánmi. To sa mi vidí ako neskutočná drzosť a nerešpektovanie vôle 

občanov a samosprávy. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Keďže nevidím nikoho ďalšieho prihláseného do diskusie, poprosím návrhovú 

komisiu o predloženie návrhu uznesenia.  
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Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

K návrhu uznesenia prišiel jeden doplňujúci návrh od pána poslanca Fitza, s tým, že 

predkladatelia sa s týmto návrhom nestotožňujú. Teda ako predkladateľ by som rád povedal, 

že nemám nič proti tomu, práve naopak, som za to, aby sa Bratislavský samosprávny kraj 

seriózne venoval tejto téme, ale nevidím dôvod v tejto chvíli spájať to s navrhnutými 

uzneseniami, ktoré sa týkajú postupu štátnych orgánov v tejto veci. Teda návrhová komisia 

dáva najprv hlasovať o doplnení návrhu o tento doplňujúci návrh, ktorý znie: 

E. vyzýva predsedu Bratislavského samosprávneho kraja, aby v termíne do 30. 6. 2010 

predložil alternatívy riešenia odpadového hospodárstva so zameraním na komunálny 

odpad pre Malokarpatský región v krátkodobom a dlhodobom horizonte. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby ste sa prezentovali, aby sme mohli 

hlasovať. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Prezentovalo sa tridsaťpäť poslancov.  

Poprosím, hlasujme. 

(Hlasovanie číslo 16.) 

Ďakujem pekne. 

Za bolo jedenásť poslancov, proti dvadsať, zdržalo sa päť, nehlasovali traja. 

(Prítomných tridsaťdeväť.) 

Čiže tento návrh neprešiel. 

Poprosím pekne o ďalší návrh návrhovú komisiu. 

 

Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Čiže budeme hlasovať o uznesení tak, ako bolo navrhnuté a ako ste ho dostali 

v materiáli: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja po prerokovaní 

A. berie na vedomie 

informáciu o súčasnom stave v kauze pezinská skládka odpadov – nová jama 

a o možnostiach vstupu BSK do riešenia kauzy; 



K bodu – Informácia o súčasnom stave v kauze pezinská skládka odpadov – nová jama a o možnostiach 
vstupu Bratislavského samosprávneho kraja do riešenia tejto kauzy   
 

 
 

Zápisnica z II. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 26. februára 2010 

82

B. schvaľuje 

vstup BSK ako účastníka do konania o preskúmaní rozhodnutia Krajského stavebného 

úradu v Bratislave č. A/2007/1095/KIZ o umiestnení skládky v Pezinku zo dňa 7. mája 

2007 mimo odvolacieho konania;  

C. splnomocňuje predsedu Bratislavského samosprávneho kraja, aby v súlade s bodom B 

tohto uznesenia informoval Ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja Slovenskej 

republiky, že Bratislavský samosprávny kraj sa v súlade s § 14 ods. 1 zákona č. 

71/1967 Zb. o správnom konaní (správny poriadok) v znení neskorších predpisov 

stáva účastníkom konania o preskúmaní rozhodnutia Krajského stavebného úradu 

v Bratislave č. A/2007/1095/KIZ o umiestnení skládky v Pezinku zo dňa 7. mája 2007 

mimo odvolacieho konania. 

D. vyzýva Ministerstvo výstavby a regionálneho rozvoja Slovenskej republiky, aby 

preskúmalo rozhodnutie Krajského stavebného úradu v Bratislave č. A/2007/1095/KIZ 

o umiestnení skládky v Pezinku zo dňa 7. mája 2007 mimo odvolacieho konania 

a rozhodlo o ňom najneskôr do 14. mája 2010, kedy uplynie zákonom stanovená 

trojročná lehota od právoplatnosti rozhodnutia, počas ktorej možno rozhodnutie 

zmeniť alebo zrušiť. 

(Poznámka zapisovateľky: Do zápisnice som uviedla celý návrh uznesenia, o ktorom sa 

hlasovalo. Predseda návrhovej komisie pri uvádzaní návrhu nečítal číslo rozhodnutia 

Krajského stavebného úradu v Bratislave zo 7. mája 2007.)  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Poprosím panie poslankyne, pánov poslancov, aby sa prezentovali a potom budeme 

hlasovať. 

(Prezentačné hlasovanie.) 

Ďakujem pekne. Prezentovalo sa tridsaťpäť poslancov. Sme uznášaniaschopní. 

Poprosím, hlasujte o návrhu, ako ho predniesla návrhová komisia.  

(Hlasovanie číslo 17.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Vážené poslankyne, vážení poslanci, za boli tridsiati ôsmi poslanci, proti nebol nik, 

nezdržal sa nik a nehlasoval jeden. (Prítomných tridsaťdeväť.) 

Takže návrh sme schválili. Veľmi pekne ďakujem. 
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Prechádzame do bodu rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie. 

Otváram rozpravu. Nech sa páči, pani poslankyne, páni poslanci, môžete sa prihlásiť 

do diskusie. 

Ospravedlňujem sa, urobili sme zmenu v programe. Veľmi pekne vás poprosím 

o trpezlivosť, lebo nechcem, aby sa to často dialo, znova sme sa pomýlili, takže vás poprosím, 

otvárame rozpravu, resp. poprosím, sme v bode, ktorý sme nazvali Zástava pre Tibet. 

A poprosím pani poslankyňu Plšekovú, aby nám predniesla úvodné slovo ako navrhovateľka, 

a potom bude rozprava a interpelácie. 

Ďakujem pekne. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Vážený pán predseda, vážené kolegyne a kolegovia,  

chcem vám na úvod veľmi pekne poďakovať za prejavenú dobrú vôľu, že ste zaradili 

tento bod rokovania do dnešného programu Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho 

kraja. 

Hovorili sme pred chvíľočkou o demokracii, o právach občanov u nás na Slovensku. 

Ale tento bod, ktorý ja predkladám, je takisto o právach, je o slobodnej vôli, je o ľudských 

základných právach v Tibete. Dovolila som si pripraviť tento materiál vzhľadom na krátkosť 

času. 10. marca je celosvetová akcia, do ktorej sa tradične od polovice 90. rokov zapájajú 

samosprávy po celom svete, najmä v Európe. Naši kolegovia zo susednej Českej republiky, 

mnohé samosprávy, mestá, obce, ale v minulosti aj samosprávne kraje, sa prihlásili k tejto 

aktivite. 

Ja veľmi vítam, že včera na zasadnutí Zastupiteľstva Bratislavy hrdí poslanci mesta 

Bratislavy sa prihlásili k tejto aktivite. Bola by som nesmierne šťastná, keby sme aj my svojou 

vôľou sa prihlásili k tejto celosvetovej akcii. Táto akcia nie je vybraná náhodne, ten dátum 10. 

marec je vlastne pripomienka výročia povstania, tento rok 51. výročia povstania, ktoré sa 

uskutočnilo v Tibete proti násilnému aktu anexie Číny, ktorá vojensky obsadila túto krajinu 

v rokoch 1950 – 1951. Demokracia iste nie je výsadou, mala by byť právom rovnako ako 

všetky ostatné ľudské práva, mali by byť nadriadené, samozrejme, ekonomicko-politickým 

záujmom.  

Bola by som rada, keby sme aj my, pán predseda kraja, toto zastupiteľstvo i občania, 

preukázali istú hrdosť a preukázali aj to, že si vážime nielen svoju vlastnú, ale aj cudziu 
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slobodu. Je to symbolický akt, ale ako vieme, aj symbolické akty majú v živote veľký 

význam. 

Dovolím si vás teda oboznámiť s návrhom uznesenia: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja súhlasí, aby sa Bratislavský 

samosprávny kraj pripojil k celosvetovej akcii Zástava pre Tibet tým, že dňa 10. marca 2010 

bude v čase od 8.00 do 18.00 h zavesená pri budove Úradu BSK zástava Tibetu.  

Termín: 10. marec. 

Zodpovedný: riaditeľ Úradu BSK. 

Ďakujem vám veľmi pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Otváram k tomuto bodu rozpravu. Nech sa páči, vážené poslankyne, vážení poslanci, 

môžete sa prihlásiť do rozpravy. 

Do rozpravy sa prihlásil pán poslanec Dostál. Nech sa páči, máte slovo. 

 

Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem. 

Chcem podporiť tento návrh. Chcem zdôrazniť, že hoci predstavitelia komunistickej 

Číny to možno budú chápať inak, tento návrh nie je protičínsky, naopak, je pročínsky. Tento 

návrh nehovorí nič o tom, ani tie symbolické gestá, ktoré samosprávy a iné inštitúcie 

vysielajú, nehovorí nič o tom, či Tibet má alebo nemá byť súčasťou Číny, hovorí o ľudských 

právach, o slobode, o prirodzených právach pre všetkých ľudí. Je to symbol. My sme 

v minulom období ako Slovenská republika alebo zo Slovenskej republiky vysielali vo vzťahu 

k totalitným režimom v zahraničí celkom iné symboly, nech už to bolo úctivé potriasanie si 

rúk s prezidentom komunistickej Číny, bez čo i len spomenutia otázky ľudských práv, nech už 

to bol postoj oficiálnych vládnych predstaviteľov k minuloročnej návšteve najvyššieho 

tibetského duchovného Dalajlámu v Bratislave. A keď už hovoríme o ľudských právach, tak 

práve v utorok, teda pred troma dňami, v kubánskej väznici zomrel po hladovke jeden 

z väzňov svedomia, ktorých väzní čínsky(?) komunistický režim... či kubánsky komunistický 

režim. Naši najvyšší vládni predstavitelia vo vzťahu aj ku kubánskemu totalitnému režimu 

vysielajú celkom iné ako kritické signály. Preto si myslím, že bude dobre, keď niečo v tejto 
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veci povieme aj my ako samospráva Bratislavského samosprávneho kraja a dáme najavo, že 

nám nie je jedno, keď sa inde vo svete porušujú ľudské práva.  

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Ešte sa do rozpravy prihlásil pán poslanec Pekár. Nech sa páči. 

 

Ing. Dušan Pekár, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem za slovo, pán predseda. 

Keby som mohol poprosiť, aby si osvojila pani predkladateľka trochu iný návrh 

uznesenia, lebo toto je jedna veta, dosť dlhá. Ja by som mal návrh, ktorý znie: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja: 

A. Pripája sa k celosvetovej akcii Zástava pre Tibet. 

B. Ukladá Ing. Bystríkovi Žákovi, riaditeľovi úradu, zabezpečiť vyvesenie tibetskej zástavy 

pri budove úradu dňa 10. marca 2010 v čase od 8.00 do 18.00 h. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem. 

Toto je na predkladateľke, či si to osvojuje, takýto návrh, to neprislúcha mne, ja nie 

som predkladateľom materiálu. 

 

MUDr. Iveta Plšeková, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

(Poznámka zapisovateľky: Prvé slová som nezaznamenala, keďže p. poslankyňa 

nezačala hovoriť do mikrofónu.) ... fakt, nie o samotné znenie, ako je po A, po B, to mi 

nevadí. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Keďže nemám nikoho ďalšieho prihláseného do rozpravy, tak poprosím návrhovú 

komisiu, aby predložila návrh uznesenia.  
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Predseda návrhovej komisie Mgr. Ondrej Dostál, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Návrhová komisia čaká na upravený návrh uznesenia od pána poslanca Pekára. 

(Po chvíľke:) Čiže návrh uznesenia by znel: 

Zastupiteľstvo Bratislavského samosprávneho kraja: 

A. Pripája sa k celosvetovej akcii Zástava pre Tibet. 

B. Ukladá riaditeľovi Úradu Bratislavského samosprávneho kraja dňa 10. marca 2010 

v čase od 8.00 do 18.00 h vyvesiť pri budove Úradu BSK zástavu Tibetu. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Poprosím pani poslankyne, pánov poslancov, aby sa prezentovali, tak, aby sme mohli 

hlasovať. 

(Prezentačné hlasovanie.) (Pozn. zapisovateľky: Prezentovalo sa tridsaťdva 

poslancov.) 

Poprosím, hlasujme o návrhu tak, ako ho predniesla návrhová komisia. 

(Hlasovanie číslo 18.)  

Ďakujem veľmi pekne.  

Za tento návrh hlasovalo tridsaťpäť poslancov, nik nebol proti, nik sa nezdržal, 

nehlasoval jeden. (Prítomných tridsaťšesť.)  

Návrh bol schválený. 

 

Prechádzame do bodu rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie. 

Otváram rozpravu k časti rôzne –  všeobecná rozprava a interpelácie.  

Ďakujem pekne. Nech sa páči, pán poslanec Borguľa. 

 

Ing. Martin Borguľa, poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Vážený pán predseda, 

dnes máme tretie zasadnutie zastupiteľstva samosprávneho kraja v tomto volebnom 

období. Na prvom ste slávnostne zložili sľub, na druhom ste sa venovali podľa vás asi veľmi 

dôležitému problému – bratislavskej hale, ja som však čakal, že na jednom z týchto prvých 

zasadnutí zastupiteľstva, myslel som druhé alebo tretie, nám predložíte nejaký plán práce  
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realizácie vášho volebného programu, ktorý som si podrobne preštudoval. Musím povedať, že 

s viacerými dobrými vecami sa stotožňujem a bol by som veľmi rád, keby sa nám spoločne 

podarilo ich presadiť.  

Preto keďže do dnešného dňa vy ste nám takýto plán nepredložili, tak svojou 

interpeláciou by som vás chcel požiadať o predloženie vecného a časového plánu realizácie 

vášho volebného programu v rokoch 2010 – 2013. Sledujem tým jednoduchú vec – mnohé, 

mnohé naozaj dobré veci, ktoré vo vašom volebnom programe máte, by som chcel vedieť, 

kedy pôjdete realizovať, chcel by som vecne vedieť, ako ich budete realizovať, a rád by som 

priložil ruku k dielu a možno pomohol k tejto realizácii. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne.  

My odpovieme na túto interpeláciu, samozrejme, písomne, s tým nemáme žiaden 

problém. Ja len upozorním, že nie moja voľba bola jedna z hlavných tém na minulom 

zastupiteľstve, ale bola to voľba vášho kandidáta, ktorý tu nechal taký neporiadok, o ktorom 

nabudúce budeme, samozrejme, informovať, aj čo sa týka haly, aj čo sa týka prípravy 

rozpočtu, takže myslím si, že mnohé z týchto vecí treba aj sebakriticky zobrať, netreba proste 

všetky tie záležitosti hádzať za hlavu. Myslím si, že aj sociálna demokracia by mala mať istý 

odstup od veci a naozaj sa pozerať na seba kriticky, že čo tu vlastne zanechala. 

Nech sa páči, pán poslanec Guttman.  

 

Ing. Peter Guttman, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem pekne za slovo. 

Pán predseda, na ostatnom zasadnutí zastupiteľstva ste nám sľúbili informáciu 

o 1. župnej, a. s. Samozrejme, že sledujem všetky informácie, ktoré sú v tlači, ale chýba mi 

informácia o úvere. Doteraz som vlastne nepochopil, prečo sme vlastne mali brať úver alebo 

prečo bola zmluva o úvere, keďže to vlastne BSK nemalo stáť ani korunu, myslím tá hala. 

Mám tam veľmi veľa čiernych dier v mojich informáciách a bol by som vám povďačný, keby 

ste ich mohli vyplniť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 
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Ten súčasný stav je taký, že robíme právny ekonomický audit. To, čo sa udialo, je, že 

ten pozemok je naspäť na 1. župnej, a presnú odpoveď na to, že prečo..., proste, keď to 

nemalo stáť ani korunu, a zobrali sme úver, bude treba naozaj z toho vyvodiť aj istú politickú 

zodpovednosť, lebo realita je taká, že nielenže nás to stálo ako veľa peňazí nielen za 

pozemok, ale aj obrovské čiastky, ktoré sme platili poradcom, ale dokonca ešte aj ručenie, 

ktoré sme za to prevzali, a vlastne úver, takže(?) my sme boli v podstate hlavní gestori toho, 

že to máme zaplatiť. Chceme tieto veci dať komplexne na zastupiteľstvo. Ja si myslím, že 

poslanci by sa mali s týmto oboznámiť a naozaj mali by tomu rozumieť. 

A tá odpoveď, keď niekto sľúbi, že to nebude stáť ani euro, treba sa opýtať toho, kto 

to sľúbil. Ale realita je taká, že, samozrejme, to už v tejto chvíli nie je pravda, nebola to 

dokonca pravda ani minulý rok. Nebola to ani minulý rok..., lebo..., no prídeme ku 

konkrétnym veciam, ktoré sa tam proste diali. Jednoducho, samozrejme, že sme za to platili 

a dokonca aj ručili za ten úver. 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Šramko. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda. 

Dovoľte mi, pán predseda, aby som sa ešte raz v rámci rôzneho prihlásil do rozpravy. 

A teraz by som vás chcel požiadať, aby som mohol rozdať materiály, ktoré je potrebné dať 

poslancom pre to, aby sme v rámci komisie na ochranu verejného záujmu pripravili materiály, 

ktoré sa musia do 30. marca vyplniť, a pokiaľ by bola nejaká otázka, aby mohli na to 

reagovať ešte v rámci toho.  

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem veľmi pekne. 

Nech sa páči, rozdajte materiály a môžeme sa ešte k tomu vrátiť. 

Zatiaľ poprosím, pán poslanec Pomichal, nech sa páči. 

 

Ing. István Pomichal, PhD., poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Ďakujem za slovo. 

Ja by som chcel interpelovať pána hlavného kontrolóra Štefana Marušáka vo veci 

čerpania schváleného úveru na rekonštrukciu Bratislavského bábkového divadla. 
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My starší poslanci vieme, že bol schválený úver v objeme 25 miliónov na toto 

významné dielo, a v súčasnosti nemáme žiadnu informáciu, že v tejto veci sa nejaké stavebné 

práce začali. 

Druhá moja interpelácia je na pána riaditeľa (to dám aj písomne), aby sa vyjadril k tej 

veci, čo máme vo verejnom obstarávaní, k tomu bodu 46 a 53, aby nám, starým poslancom, 

bolo jasné, že ako sa v tejto veci konalo, prečo sa konalo, čo sa urobilo.  

(Pozn. zapisovateľky: Ide o informáciu o verejnom obstarávaní za rok 2009 

v podmienkach BSK – materiál uvedený v pozvánke na II. pracovné  zasadnutie Zastupiteľstva 

BSK pod bodom 10.) 

A chcel by som ešte na jednu vec upozorniť, že v tých medializovaných veciach – 

1. župná, Danube Arena – sú aj poslanci, ktorí sme vôbec neboli prizývaní v orgánoch 

dozornej rady 1. župnej. Napríklad je tam aj moje meno a ja skutočne môžem vám potvrdiť, 

že od mája minulého roka nebola zvolaná dozorná rada a v tejto veci sme nemali prístup, 

nemali sme možnosť o tejto veci ani rokovať, neboli sme informovaní. A žiadal by som, aby 

sme v tejto veci, dozorná rada, nejakým spôsobom konali, lebo my sme orgán, ktorý tieto veci 

by sme mali vidieť, mali vedieť, boli sme nominovaní týmto zastupiteľstvom. 

Ďakujem veľmi pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Ftáčnik, nech sa páči. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ďakujem pekne za slovo, pán predseda.  

Pán poslanec Pomichal už ma požiadal ako člena(?) dozornej rady, aby sa dozorná 

rada zišla, čiže na to zareagujem tak, že ju zvolám v krátkom čase a podám informáciu aj 

ostatným kolegom, ktorí sú členmi, o tom, aké úsilie vyvíja pán predseda aj celý úrad na to, 

aby sa tie veci dali do stavu, kedy bude sa rozumieť situácii a bude sa dať rozhodnúť o tom, 

čo ďalej, čo, predpokladám, bude robiť zastupiteľstvo. 

Ja som chcel dve kratučké poznámky: 

Vážený pán predseda, jedna je technická a smeruje na vás. Ja si myslím, že rokovací 

poriadok, keď som si ho dnes znovu čítal, neobsahuje v sebe povinnosť, aby sme sa pred 

každým hlasovaním prezentovali. To technické zariadenie je nastavené tak, že súčasne 
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s hlasovaním vykonáva aj prezentáciu. Ale to je len technická vec. Ak si myslíte, že to treba 

tak robiť, tak to, samozrejme, môžeme, len si to schváľme, pretože potom sa stane to, že vy 

poviete, že je tu tridsaťpäť prezentovaných poslancov, tridsaťdeväť za a dvaja proti, čo vyzerá 

smiešne, teda tak celkove. Potom to počítajme z tých, čo sa prezentovali, a ja sa potom 

začnem prezentovať. Ale nezdá sa mi to vhodné. Čiže nejaký mechanizmus si na to nájdime. 

Ja rozumiem tomu, že sú situácie, kedy je dobré, keď sa zastupiteľstvo prezentuje, napríklad 

keď sa prijíma všeobecne záväzné nariadenie a majú byť tri pätiny z presného počtu, tak je asi 

dobre vedieť, že ktorí sú tu, lebo niektorí poslanci zvykli nechávať zasunuté karty, fakticky 

v sále nie sú, a tých odhalí tá prezentácia, ktorú pravidelne robíte pred každým bodom. Ale 

keď vidíme, že v sále je dostatočný počet poslancov, asi to nie je nutné. Takže možno si to 

upravme tak, aby sme to urobili len vtedy, keď ide o nejaké hlasovanie, kde záleží presne na 

každom jednom hlase a tie prípadné karty zanechané v laviciach by urobili problém.  

A potom chcem ešte jednu poznámku – politickú: neustále ma provokuje tá vaša 

adresácia na sociálnu demokraciu. Ja vám chcem pripomenúť, že v minulom volebnom 

období SDKÚ – DS mala väčšinu v tomto zastupiteľstve. To, že sa vám časť tých poslancov 

nevydarila, je váš problém, že vám odišli a že ste sa s nimi rozlúčili, čiže zodpovednosť za to, 

ako to tu štyri roky vyzeralo, nesiete aj vy. Vy ste tým poslancom dali pečiatku, že ste ich sem 

nechali zvoliť, a potom, hovorím, robili to, čo robili, vy sa môžete tváriť „my s tým už nič 

nemáme“. Váš problém. Vy ste tým ľuďom dali pečiatky, dali ste im dôveru, a teraz to všetko 

hádžete, že to SMER. Pán župan Bajan nie je členom SMER-u, nebol členom SMER-u, 

kandidoval ako nezávislý poslanec s podporou strany SMER – sociálna demokracia. Ak toto 

znamená, že za to zodpovedá SMER, nie je to pravda. Ak máte problém s Bajanom a s jeho 

konaním, rozprávajme o tom, že Bajan urobil to a to, ale to neurobil SMER. A SMER to ani 

nemohol presadiť, pretože tu mal deväť alebo desať poslancov. Ako keď už chceme politiku, 

tak si to povedzme úplne napriamo, pretože takto to bolo. Aj vy za to máte svoju 

zodpovednosť ako SDKÚ a nemôžete sa z nej vyviniť, a darmo budete všetko hádzať na nás, 

budeme vám tú zodpovednosť pripomínať. 

(Potlesk zo strany niekoľkých poslancov.) 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne za túto vsuvku. 

Ja len pripomeniem, teda poďme na to, zas hovorím, proti sociálnej demokracii vždy 

treba ísť s pravdou, hej?. Pán župan alebo poviem(?) župan Bajan visel na všetkých prakticky 



K bodu 11 – Rôzne – všeobecná rozprava a interpelácie  
 
 

 
 

Zápisnica z II. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 26. februára 2010 

91

hlavných ťahoch s pánom Ficom, s pani Beňovou, s vami a ďalšími špičkami sociálnej 

demokracie nielen v kraji, ale aj v tejto republike. Ja rozumiem tomu, že možno teraz sa treba 

dištancovať. Ale to bolo treba hovoriť vtedy, keď ste písali listy, sociálni demokrati, 

a každému obyvateľovi tohto kraja. Keď to predseda SMER-u za neho horoval. Ja som 

nepočul o tom, že by sa niekto od neho takto ostro dištancoval. Ja rozumiem tomu, že aj 

v sociálnej demokracii môže dôjsť k istým posunom ako názorovým, hlavne teda po tom, čo 

tu aj my sme našli, ale naozaj treba zasa byť úprimný. Keď raz máte megabilbordov plné 

mesto, na ktorých máte predsedu sociálnej demokracie, na ktorých máte ďalších vysokých 

funkcionárov SMER-u – sociálna demokracia s pánom Bajanom, že ho podporujú, hej?, tak 

teraz sa dištancovať, že on vlastne nikdy nebol SMER, že vlastne vy s tým nič nemáte, veď to 

je smiešne, veď strápňujete nielen jeho, ale ešte aj seba. Takže naozaj aspoň počkajme, kým 

tam tie plagáty visieť nebudú, hej?, aspoň sa snažme, že rozhodne(?) niekto na to zabudne, ale 

naozaj zoči-voči tomu, čo ešte teraz, keď sadneme do auta, vám ukážem pár takých fajných 

plagátov, tak naozaj voči tomu hovoriť, že to jednoducho neexistovalo, to jednoducho nemá 

nijaký zmysel. Bol to sociálnodemokratický kandidát, prehral ako sociálnodemokratický 

kandidát, treba sa k tomu normálne prihlásiť, je to história, ale naozaj takto, takýmto 

spôsobom stále tú históriu pred našimi očami deformovať, veď to musí byť trápne každému. 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Ftáčnik, faktická pripomienka. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Ja som nehovoril o bilbordoch. Aj vaše bilbordy ešte visia, takže ako..., keď už sme pri 

tom, aj ja vám nejaké ukážem, keď ste na toto mierili. Ja som o tom nehovoril. Vy nám dávate 

zodpovednosť za kroky pána Bajana. Vy máte takisto ako štatutár tohto kraja zodpovednosť 

a môžete konať sám, bez politickej strany. Strana SMER – sociálna demokracia neriadila pána 

Bajana, ak sa to snažíte verejnosti podsúvať, nie je to pravda, a žiadny bilbord, ktorý visel na 

ktoromkoľvek mieste tohto kraja, to nedokazuje. O tom som hovoril. Čiže ak zodpovednosť, 

tak konkrétna, menovitá. Nehádžte na všetkých blato, pretože tam nepatrí. To som vám chcel 

povedať. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Pán poslanec Ftáčnik, ja naozaj nechcem to nejako špeciálne rozvíjať. Hovoril som 

o politickej zodpovednosti, a keď naozaj akože sa bude zdať, že sociálnym demokratom 
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dochádza tá pamäť, tak ja sem donesiem tie listy, ja vám z nich budem celé pasáže čítať 

o tom, ako proste sa k nemu hlási sociálna demokracia. A politickú zodpovednosť 

jednoznačne má. Však čo je na tom na hanbu? Však sa za to netreba hanbiť. A ja som hovoril 

o tých bilbordoch nie preto, že visia, ale keby niekto zabudol, že sociálna demokracia tohto 

človeka proste tlačila ako číslo 1 v Bratislave, tak sa stačí prejsť a uvidíme to, hej?. Naozaj 

toto je jedna z vecí, ktorú nepochopím na sociálnej demokracii, že nos medzi očami proste 

zapiera. Každému to je jasné v Bratislave, v celom kraji je to každému jasné, a skutočne 

prihlásiť sa a povedať, že sociálna demokracia s tým politicky zodpovednosť žiadnu nemá, 

alebo niečo také, veď to je absolútna hlúposť. Veď keď už by to aj rovno bola pravda, že ste 

sa nejako rozkmotrili, tak aspoň by som bol o tom ticho, ale nie proste zoči-voči pred 

všetkými obyvateľmi hovoriť presne opak toho, čo ešte dnes visí na bilbordoch. 

Nech sa páči, pán poslanec Nesrovnal.  

 

JUDr. Ivo Nesrovnal, poslanec Zastupiteľstva BSK a podpredseda BSK:   

Ja, pán kolega Ftáčnik, ešte k tomu, čo ste hovorili predtým – dozorná rada. Ja vítam 

teda, že po pol roku nečinnosti sa dozorná rada zíde v tejto veci a začne riešiť to, čo má riešiť, 

ale neporozumel som, čo chcete riešiť. Hovorili ste, že budete dávať správu o tom, čo robí 

vedenie župy. Ja si myslím, že podľa Obchodného zákonníka má dozorná rada predovšetkým 

povinnosti za svoju činnosť a budete hovoriť o tom, čo ste vy robili pre to, akú odbornú 

starostlivosť dozorná rada vynaložila na chránenie záujmu svojich akcionárov. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou, pán poslanec Ftáčnik. 

 

Doc. RNDr. Milan Ftáčnik, CSc.,  poslanec Zastupiteľstva BSK: 

Pán predseda, už len pol vety. Ja nehovorím o tom, že nemáme zodpovednosť alebo že 

SMER nemá zodpovednosť. Každý má svoju zodpovednosť, máte ju aj vy za to, že ste sem 

navolili poslancov, s ktorými ste sa potom rozkmotrili a ktorí rozhodovali v tomto kraji. 

O tom ste nepovedali ani pol slova a ja vás len prosím, keď budete hovoriť o zodpovednosti, 

aby ste boli konkrétny a nehádzali všetko do jedného vreca. Nič iné som nepovedal. Ja sa od 

ničoho neodťahujem, ani nechcem, aby takto vyznelo to vystúpenie. Každý máme 
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zodpovednosť, aj vy ju máte, aj na vás to príde, ale hovorme konkrétne a vecne a nehádžme to 

všetko do jedného vreca. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Nech sa páči, pani poslankyňa Zemanová. 

 

RNDr. Anna Zemanová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ja by som chcela požiadať pána riaditeľa úradu, aby zabezpečil na najbližšie rokovanie 

každej komisie zastupiteľstva, aby sa tam vsunul bod programu internetová stránka 

samosprávneho kraja, aby sme mohli dať nejaké podnety a návrhy, čo máme predstavu, že by 

tam malo byť doplnené, aby sa na ďalšom rokovaní zastupiteľstva už možno aj táto téma 

mohla otvoriť. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Solga. 

 

Mgr. Oliver Solga, poslanec Zastupiteľstva BSK:  

Vážený pán predseda, dámy a páni, 

chcel by som sa dotknúť ešte jedného boľavého problému, a to je obchvat miest 

Pezinok – Modra – Vinosady. Písomne som odovzdal interpeláciu, týka sa troch otázok: 

− V akom štádiu sa nachádza projektová dokumentácia, ktorú zabezpečoval doteraz, aj 

finančne, Bratislavský samosprávny kraj? 

− Druhá otázka je: Kto financuje alebo bude financovať v budúcnosti práce na 

projektovej dokumentácii? 

− A kedy bude ďalšie stretnutie koordinačného tímu, v ktorom sú aj primátori a starosta, 

pretože posledné bolo v novembri 2008? 

Ďakujem pekne. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Nech sa páči, pán poslanec Pastor. 
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Doc. RNDr. Karol Pastor, CSc., poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Vážený pán predseda, dámy a páni, 

Divadlo Ludus, ktorého zriaďovateľom je Bratislavský samosprávny kraj, sídlilo 

donedávna v priestoroch PKO, v súčasnosti má prenajaté priestory v Heineken Tower Stage, 

kde platí dosť vysoké nájomné. Podľa mojich informácií v súčasnosti sa vynorila možnosť, 

aby sa presťahovali do priestorov Malej scény, čo je aj finančne výhodnejšie, aj z hľadiska 

divadelného poslania. Ja by som bol rád, keby sa rozbehli rokovania s patričnými úradmi, to 

znamená, aj s divadlom pána Ďurovčíka, aj s Malou scénou, resp., myslím, že vysokej škole 

technickej patria tie priestory, aby sa nepremeškala nejaká vhodná príležitosť. Ja nechcem 

prejudikovať výsledky takého rokovania, ale myslím si, že stojí zato zobrať to vážne. Takže 

teda chcel by som podporiť to, aby sa v tejto veci rokovalo. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

S faktickou poznámkou, páni poslankyňa Vášáryová. 

 

Mgr. Magdaléna Vášáryová, poslankyňa Zastupiteľstva BSK:   

Ja len pre informáciu pánu Pastorovi: už minulý týždeň som navštívila priamo Divadlo 

Ludus. Pán riaditeľ úradu už rokoval s pánom Ďurovčíkom, členovia kultúrnej komisie sa tým 

už veľmi aktívne zaoberajú a máme už jasný plán práce, ako s tým budeme postupovať. Takže 

môžete byť pokojný. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Pán poslanec Šramko, nech sa páči. 

 

Ing. Peter Šramko, poslanec Zastupiteľstva BSK:   

Ďakujem, pán predseda. 

Vážené kolegyne a kolegovia, 

dostali ste materiál, ktorý pripravila komisia na ochranu verejného záujmu. Chcem 

upozorniť tých nových kolegov, ktorí podávali oznámenie funkcií, zamestnaní, činností 
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a majetkových pomerov k jednomesačnej dobe od zloženia sľubu, že sú v zmysle zákona 

povinní ešte raz to podať k 30. marcu.  

Máte tam takisto tlačivo oznámenie, ktoré bude visieť na internete. Je potrebné, aby 

ste ho vyplnili, podpísali, na internete bude visieť len oskenované v pdf formáte, bez vášho 

podpisu, aby nebol zverejnený váš podpis. Je tam malá zmena oproti predchádzajúcim 

zvyklostiam. Bude sa dopĺňať v časti nehnuteľnosti v rozsahu listu vlastníctva a katastrálne 

územie. Ostatné veci, ktoré..., náhodou tu teda kolegovia nie sú, keď náhodou skôr odišli 

alebo neboli prítomní, pošleme oznámenie všetkým poslancom, aby si vyzdvihli tieto 

materiály v skrinkách, ale, samozrejme, vy, ktorí ste tu, tak berte toto, túto výzvu už ako za 

bezpredmetnú. Len ide o to, aby túto výzvu dostal ozaj každý jeden z poslancov, aby sa 

nemohol vyhovoriť, že nevedel o tom. 

A čo sa týka postupu toho vypĺňania, je tam taký krátky list, nechcem ho čítať, 

myslím, že si to každý pozorne prečíta. Ale ak by bola nejaká otázka, je tu aj pán Dr. Šaray, 

sedeli sme ešte dnes ako komisia, aby sme vám to uľahčili. Chcem len pripomenúť ešte tým 

šikovným, ktorým sa podarí podať daňové priznanie do termínu 30. marca, aby do tej obálky 

vložili aj toto oznámenie o podaní daňového priznania, a potom na obálku treba napísať, že je 

tam jednak tlačivo – to oznámenie funkcií..., ale že je tam vnútri aj tlačivo o podaní daňového 

priznania. Potom netreba reagovať do 30. 4., ešte raz podávať, dobre?  

To sú, myslím, také praktické poznámky. 

Pokiaľ by bola nejaká otázka, tak viem ešte odpovedať. 

Ďakujem. 

 

Predsedajúci Ing. Pavol Frešo, predseda Bratislavského samosprávneho kraja: 

Ďakujem pekne. 

Keďže neregistrujem žiadnu ďalšiu prihlášku do diskusie, tak ukončujem tento bod. 

Ďakujem pekne, že ste prišli na dnešné zasadnutie zastupiteľstva, a teším sa na budúce 

– podľa plánu. 

Všetko dobré. 

Dovidenia! 

(Ukončenie zasadnutia o 14:03 h.) 

x x x 

 



 

 
 

Zápisnica z II. pracovného zasadnutia Zastupiteľstva Bratislavského samosprávneho kraja,  
ktoré sa konalo 26. februára 2010 

96

Zápisnicu vyhotovila: 

 

 

Helena Líšková,  v.r. 

 

 

Overovatelia zápisnice: 

 

 

 

Doc. RNDr. Karol Pastor, CSc.  v.r. 
poslanec Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja 

Ing. Zuzana Schwartzová,  v.r. 
poslankyňa Zastupiteľstva 

Bratislavského samosprávneho kraja  
 

 

 

PaedDr. Milan Trstenský,  v.r. 
poslanec Zastupiteľstva  

Bratislavského samosprávneho kraja  
 

 

Za Úrad Bratislavského samosprávneho kraja: 

 

 

Ing. Bystrík Žák,  v.r.  
riaditeľ 

Úradu Bratislavského samosprávneho kraja 
 

 

Zápisnicu schválil: 

 

 

 

Ing. Pavol Frešo,  v.r. 
predseda 

Bratislavského samosprávneho kraja 
 


